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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2021. november 8-án 
megtartott közmeghallgatásáról. 
 
Az ülés helye:  Művelődési Központ Bartók terem 

(Bajcsy-Zs. u. 9.) 
 

Jelen vannak: Dorner Gábor polgármester, 
   Agócs Pál alpolgármester 

Botka Sándor, Gyüre Károlyné,  
Gyüre Pál, Kármán Katalin, 
Molnár István, Simon László, Tóth István, 
Velkeiné Tóth Ágnes Klára képviselő 

   Karsainé Magyar Ildikó jegyző,  
   
Az ülésről igazoltan voltak távol Kele Róbert és Szabó Ákos képviselő urak. 
  
Az ülésen kb. 50 fő volt jelen. 
 
Az ülésen részt vett meghívott vendég(ek): Salánki Zoltán a Nagykátai Rendőrkapitányság 

kapitányságvezetője, 
Rada István főépítész,  
Kun Szilárd a Városgazdálkodási Szervezet 
igazgatója, 
Balla Mihály a Nagykátai Gyógyfürdő és Egyéb 
Szolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezetője, 
Marosi Gábor a Nagykátai Strand-és Gyógyfürdő 
vezetője, 
Pál Erzsébet a Nagykáta Város Napközi Otthonos 
Óvoda intézményvezetője, 
Szegedi Tamara a Nagykátai Család- és 
Gyermekjóléti Központ intézményvezetője, 
Káré Istvánné a Nagykáta Városi Bölcsőde 
intézményvezetője, 
Tarnavölgyi László Nagykátai Városi Könyvtár 
és Művelődési Központ igazgatója, 
Filipcsei Lászlóné a Kistérségi Gondozási 
Központ intézményvezetője, 
Divinyi Zsombor projektmenedzser, 
Mess Gabriella a Projekt-Expert Kft. 
képviseletében 

 
Dorner Gábor: Tisztelettel és szeretettel köszönti Nagykáta Város Önkormányzata nevében 
a 2021. november 10-ei közmeghallgatáson megjelent lakosokat, intézményvezetőket, 
meghívottakat, külön köszönti Salánki Zoltán r. alezredes urat, a Nagykátai 
Rendőrkapitányság kapitányságvezetőjét. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 12 tagja 
közül 10 fő képviselő jelen van, így az ülés határozatképes. 
A közmeghallgatás napirendi pontjait a meghívó szerint kívánja előterjeszteni, melyek az 
alábbiak: 
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Napirendi pontok: 1./ Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
                      
                                    2./ Beszámoló a folyamatban lévő és a jövőben tervezett fejlesztésekről 
 
 3./ Egyebek 
 
Természetesen hozzászólásra, kérdések feltevésére van lehetőség. Szeretné kérni, hogy várják 
meg minden esetben a mikrofon odaérkezését és minden hozzászóló a nevét szíveskedjen 
közölni, hogy a jegyzőkönyvet az előírásoknak megfelelően tudják vezetni.  
 
1./ Napirendi pont 
Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
 
Dorner Gábor: Sajnálatos módon a vírushelyzet miatt a tavalyi évben nem volt lehetőségük a 
közmeghallgatás megtartására. A Magyar Kormány által elrendelt veszélyhelyzet és 
rendkívüli jogrend ezt nem tette lehetővé. 2021. június 15-től a Kormány döntése alapján 
visszatértek a képviselő-testületi ülések a normál kerékvágásba. Sajnos a Covid-19 
világjárvány még mindig itt van a nyakukon, sőt újabb variánsa éppen felszálló ágban van, 
ezért kéri, hogy a közmeghallgatáson mindenki viselje a szájmaszkot. Szeretné köszönetét 
kifejezni mindenkinek, aki a járvány elleni védekezésben részt vett, részt vesz. Elsősorban 
köszönet illeti meg az egészségügyben dolgozókat, háziorvosokat, szakorvosokat, 
mentősöket, ápolókat, az ő munkájukat segítő dolgozókat, az odaadással végzett, megfeszített 
munkájukért, szakmai felkészültségükért. Köszönet a Magyar Honvédség, a 
Katasztrófavédelem, a Rendőrség, a Járási Hivatal dolgozóinak. Köszönet a pedagógusoknak, 
óvónőknek, védőnőknek, munkatársainak és mindenkinek, aki a járvány ideje alatt még 
körültekintőbben, még nagyobb odafigyeléssel végezte, végzi a munkáját.  
Az előző közmeghallgatás óta, mely 2019. november 11-én volt Nagykáta Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete és Bizottságai 23 ülést tartottak, összesen 214 
napirendi pontot tárgyaltak. A veszélyhelyzet és rendkívüli jogrend fennállásának idején a 
polgármesterre átruházott hatáskörben 31 alkalommal 292 polgármesteri döntés született. 
Kiemelt figyelmet fordított arra, hogy azon intézkedéseket, melyben a felhatalmazás alapján 
polgármesterként egyedül döntött, a szükségesség és az arányosság jellemezze. Ezzel a 
lehetőséggel nem élt vissza. Minden meghozott döntés kiküldésre került képviselőtársainak, 
sőt kérte, hogy véleményezzék is azt. Ezúton szeretné megköszönni azon képviselőtársainak, 
akik vették a fáradtságot, átnézték és véleményezték a döntéseket. 
Az elmúlt két évben megvalósított, átadott beruházásaik, eredményeik a következőek: 

- Új háziorvosi rendelőt építettek a Damjanich utcában Dr. Hernádi János körzetében. A 
beruházásra 65 millió forint támogatást nyertek el. 2020. augusztusa óta már ott rendel 
a doktor úr. 

- 2020. október 19-én megnyitotta kapuit az új Nagykáta Városi Bölcsőde, a 
kisgyermekes családok legnagyobb örömére. Nagykáta intézményhálózatában a 
létrejött bölcsőde egy hiányzó szolgáltatást pótolt, a város újabb gyermekintézménnyel 
gazdagodott. A beruházás a Magyar Kormány és az Európai Unió 
társfinanszírozásából valósulhatott meg, melyre Nagykáta Város Önkormányzata 411 
millió Ft támogatást kapott. 

- Megvalósult a Bajcsy-Zsilinszky út Jászberényi út és Diego Áruház közötti 500 m-es 
szakaszának burkolatfelújítása. A beruházás 38 millió forintba került, melyből 9,5 
millió forint volt az önerő, 28,5 millió forint az elnyert támogatás.  
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- 6 db külterületi buszvárót építettek, valamint egy játszóteret Erdőszőlőn, melyre 11,6 

millió forint támogatást nyert el a város. Sajnos, itt meg kell jegyezze azt, hogy két 
buszmegállót és a játszóteret is megrongálták már, természetesen a szükséges 
intézkedéseket megtették. Nagyon kéri, hogy tolmácsolják mindenkinek, hogy a nagy 
nehezen megteremtett, létrehozott értékeikre vigyázzanak és becsüljék meg.  

- Illegális hulladéklerakók felszámolása 2020-as pályázaton eredményesen indult 
Nagykáta Város Önkormányzata, ennek keretében 320 m3-nyi, 95 tonna súlyú 
illegális hulladékot gyűjtöttek és szállítottak el. Itt szeretné megjegyezni, hogy sajnos 
szépen lassan termelődik vissza ez a hulladék. Napi rendszerességgel járja ezeket a 
„gócpontokat”, illetve a közterület-felügyelő kollégái is. Egyéb intézkedéseket is meg 
fognak tenni annak érdekében, hogy az illegális hulladék lerakásokat megfékezzék. 
Egreskátán a kijelölt gyűjtőhelyen lévő áldatlan állapotok miatt, úgy döntött a 
képviselő-testület, hogy kamerarendszert helyez el. Ennek az áramlekötése, oszlop 
állítás, mérőhely elhelyezése megtörtént, a kamerák fel vannak szerelve és üzemelnek. 
Ennél a témánál fontos kiemelnie, hogy 2021. márciusáig az elhagyott hulladék 
ügyében a települési önkormányzatok jegyzői folytatták le a hatósági eljárásokat, mint 
illetékes környezetvédelmi hatóság. 2021. március 16. napján lépett hatályba a 
Kormány 124/2021. (III. 12.) számú rendelete a hulladékgazdálkodási hatóság 
kijelöléséről, mely alapján immáron a területi hulladékgazdálkodási hatóság – 
Nagykáta esetében a Pest Megyei Kormányhivatal – folytatja le a jogellenesen 
elhelyezett hulladék ügyében a hatósági eljárásokat. Ezen jogszabályváltozás a jegyző 
hatáskörének elvonását jelenti, vagyis ezentúl a települési önkormányzatok nem 
járhatnak el elhagyott hulladék ügyében.  
Az önkormányzat és lakossági önkéntesek mellett, civil szervezetek, cégek, 
vállalkozások, oktatási- nevelési intézmények is elhivatottak a város tisztasága mellett. 
Ezúton is szeretne köszönetet mondani mindenkinek, aki egy-egy szemétgyűjtési akció 
keretén belül megmozdul és részt vesz benne. Külön köszöni a Nagykáta SE-nek, 
hogy kétszer is felvállalta a hulladékgyűjtési akció megszervezését. Köszöni a 
szolgáltatónak a DTKH Nonprofit Kft-nek is, hogy ezen hulladékok elszállítását, 
gyakorlatilag ingyen, vagy nagyon kedvezményes áron vállalta.  2019-ben arról tudott 
beszámolni, hogy a hulladékudvar megnyitásának engedélyezési eljárása a DTKH 
Nonprofit Kft, mint üzemeltető részéről megindult, bíznak benne, hogy a hatóságok 
mielőbb engedélyezik. Nos, ez is megtörtént és a hulladékudvar jelenleg is üzemel. 
Csütörtökön: 7.00 – 16.00, pénteken: 7.00 – 16.00 és páratlan hét szombaton: 8.00 – 
12.00 között. 

- Megtörtént a Határ út belterületi szakaszának felújítása. A munkálatok teljes költségét 
a MOL Nyrt. viselte, A Határ út külterületi szakaszának felújításakor - melyet 
Nagykáta Város Önkormányzata részben pályázatból, részben önerőből valósított meg 
-, megkeresték a MOL Nyrt-t, hogy járuljon hozzá az út felújításához azzal, hogy a 
belterületi szakasz felújítását vállalják, hiszen az ő szállítójárműveik is ezen az úton 
közlekednek. Hosszú tárgyalás eredményeképpen elvégezték a munkálatokat. 
Köszönik a MOL támogatását.  

- A Városgazdálkodási Szervezet a szokásos feladatain túl részt vett a járványügyi 
védekezésben. Buszmegállók, közterületi és óvodai játszóterek, utcabútorok napi 
fertőtlenítését végezték el, részt vettek az időseknek a napi bevásárlásban kisbusz 
biztosításával. A képviselő-testület által jóváhagyott utcákban forgalomlassító 
elemeket helyeztek el, illetve a már meglévő forgalomlassító elemek kikerülésének 
megakadályozására oszlopok elhelyezését végezték el.   

- Közmunka programjukban, 3 program keretében 27 főt foglalkoztatnak. 
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- Helyi sajátosságra épülő program keretében térkő, járdalap és mederlap gyártását 

végzik. Folyamatban van 4 buszmegálló legyártása, valamint a kihelyezésre kerülő 
megállók helyének kialakítása. A Városi Temetőben 200 méter hosszú térköves járda 
került kiépítésre. 

- Mezőgazdasági program keretében a következő feladatok kerültek elvégzésre: 
Egynyári virágpalánta, paprika, paradicsom, fejes saláta, retek, burgonya, krizantém, 
árvácska termesztése és értékesítése történt meg, melyből 3,5 millió forint bevétel 
keletkezett.  

- A hosszútávú program keretében alkalmazott munkavállalók feladata a közterületek 
tisztán tartása. 

- A Nagykátai Gyógyfürdő és Egyéb Szolgáltató Nonprofit Kft. a korábbi évek szoros 
gazdálkodásának és a kormányzati támogatásnak köszönhetően pénzügyi nehézségek 
nélkül átvészelte az elmúlt időszakot. Az elmúlt két évben a korábbi évekhez képest a 
bevételük mintegy 40%-kal csökkent. Természetesen a bezárás hatására a költségeik is 
csökkentek, de nem olyan mértékben, mint a bevétel, hiszen a nehéz időszak ellenére 
is megtartották dolgozóikat. Mindezek ellenére folytatták a betervezett fejlesztéseket.  

- A temetőben kerti csap kiépítése történt meg, a veszélyes fák kivágására került sor 
annak érdekében, hogy vihar esetén a síremlékekben ne keletkezzen kár. A veszélyes 
fák kivágása folytatódik, továbbá megkezdődött az új urnafal területének az 
előkészítése, betonozása. 

- A Fürdőházban a járvány miatt, hogy még gyorsabb legyen a vendégek átöltözése, új 
öltöző kabint alakítottak ki és új öltöző szekrényeket is készíttettek. A Vendégház 
felújítására sikeresen pályáztak - 3 millió Ft támogatást nyertek el -, amelyből 2 db 
hűtő-fűtő klímát vásároltak, napelemes rendszer került kiépítésre, egyéb berendezési 
tárgyakat vásároltak, szauna került beépítésre, az épület külső falrészeinek megtörtént 
az átfestése, villanyóra szekrény átépítése és a hálózat bővítése történt meg. 

Az első napirendi ponthoz ennyit szeretett volna elmondani. Kéri, hogy akinek az 
elmondottakkal kapcsolatban kérdése merült fel, az majd az egyebek napirendi pontnál tegye 
fel. 
 
2./ Napirendi pont 
Beszámoló a folyamatban lévő és a jövőben tervezett fejlesztésekről 
 
Dorner Gábor: A Belügyminisztérium önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 
támogatására kiírt pályázat keretében járda felújításra nyertek el 31,3 millió forintot, melyhez 
további 10,4 millió forint önerő biztosítása szükséges. Ennek keretében felújításra fog kerülni 
a Petőfi, Sütő, Árpád és Gyóni Géza út térképen látható szakasza, a Csonka köz, az Egreskátai 
utca, a Szabadság tér térképen látható szakasza, valamint a Bajcsy-Zsilinszky út térképen 
látható szakasza. A kivitelezés beszerzési eljárásához szükséges műszaki dokumentációk 
elkészültek, a kivitelezés 2022-ben fog megtörténni. Szintén a Belügyminisztérium 
önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt pályázat keretében a 
Bajcsy-Zsilinszky út további szakaszának felújítására nyertek el 37,5 millió forintot, melyhez 
további 12,5 millió forint önerő biztosítása szükséges. A felújításra kerülő szakasz a régi 
könyvtárnál lévő csomóponttól a már felújított részig terjed, ahogyan a térképen látható. 
2022-re tervezik a megvalósítását, jelenleg a műszaki dokumentációk készítése zajlik, mely 
szükséges ahhoz, hogy a beszerzési eljárást meg tudják indítani. Kerékpárút építésére 175,6 
millió forint támogatást nyertek el. Ebből új kerékpárút fog épülni az Ady Endre úton a Dózsa 
György út és a Lovas utca között, felújításra kerül a Dózsa György úti meglévő kerékpárút a 
Posta oldalán, valamint a Jászberényi úton a vasúti átjárótól a Clarionig tartó kerékpárút is. 
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Elkészült a kiviteli terv és a műszaki dokumentáció is, valamint a közbeszerző által az ajánlati 
kiírás is. A soron következő testületi ülésen reményei szerint a testület jóváhagyásával, 
megindulhat a kivitelezésre vonatkozó közbeszerzési eljárás. A kivitelezés szintén a 2022-es 
évben fog megtörténni. Folyamatban van egy „MÁV Szűk keresztmetszet kiváltás kapcsán a 
Nagykáta-Újszász vasúti vonalszakasz kivitelezéséhez szükséges engedélyezési-, tendertervek 
és tenderdokumentáció elkészítése” projekt, melynek tervezését a NIF Zrt. megbízásából a 
Speciálterv Kft. – Ring Kft. Konzorcium látja el. Ezzel kapcsolatban egyeztetéseket folytattak 
a tervezővel. A terv szerint további 58 db P+R parkoló kerülne kialakításra a MÁV területén, 
valamint 224 db kerékpár tárolására alkalmas B+R (bike and ride) kerékpártároló kerülne 
elhelyezésre az aluljáró mellett. A tervezett létesítmények kapcsán, megtervezésre kerül a 
vízelvezetés, térvilágítás, illetve térfigyelő kamerarendszer. Az egyeztetésen a tervezők 
részéről szóba került a Nagykáta közigazgatási területén, a vasútvonal 509+71 km 
szelvényében lévő földút keresztezés megszüntetése, ez Farmos felé haladva az erdőszőlői 
vasúti átjáró utáni földutas átjáró, mely a közvetlenül ott lévő tanyákon kívül az erdőszőlői 
„gyepsor” megközelítését is szolgálja. A vasúti átjáró megszüntetését nem fogadták el, hiszen 
a tárgyi átjáró túloldalán közvetlenül 3 db nagyobb gazdálkodást folytató tanya van, továbbá 
ezen az átjárón keresztül van a legrövidebb megközelítési lehetősége az Erdőszőlő 
„gyepsornak”. Az útátjáró megszüntetése meglehetősen hátrányosan érintené az ott élők 
mindennapjait, így kérték az átjáró megtartását. Mint arról korábban már beszámoltak, 
Nagykáta Város Önkormányzata 195 millió forint támogatást nyert temető felújítására. A 
támogatás keretében a temető komplex rekonstrukcióját tervezik. Jelenleg a tervezői, valamint 
műszaki felmérések és pontosítások folynak. A felújítás két fő részből tevődik össze: 1. rész a 
temetőben lévő Keglevich-kápolna felújítása. A kápolna örökségvédelem alatt áll, 
építészetileg egyedülálló, hiszen Európában összesen két ilyen típusú épület található. A 
projekt keretében a kápolna teljes felújítása megtörténik. Jogerős építési engedéllyel 
rendelkeznek, a kiviteli tervek elkészítésére vonatkozó beszerzési eljárás befejeződött, a 
nyertes kivitelező kiválasztásra került, a kiviteli tervek elkészítése folyamatban van. 2. rész új 
ravatalozó építése. A tervező beszerzési eljárás során kiválasztásra került, az engedélyes és 
kiviteli tervek elkészültek, az engedélyezési eljárás megindult. Sokan kérdezték tőle, hogy az 
új ravatalozó hol lesz felépítve. A temető új részében, a kivetített térképen talán látható, 
pirossal van körbe véve az érintett terület. Korábban ebből a célból hagyták ki ezt a területet, 
illetve a helyszínen készült fotón is látható a ravatalozó tervezett helye. Az új ravatalozó 
terveit Rada István főépítész úr készítette el. A következő képen láthatják az alaprajzot. Ezen 
egy 34,5 m2 hasznos alapterületű kiszolgáló épület helyezkedik el, melyben halotthűtő, 
előkészítő, öltöző, szertár, női, férfi, illetve akadálymentes illemhely kerül kialakításra, illetve 
egy nyitott, fedett 92,8 m2-es búcsúztató tér látható. A homlokzatokat a következő képen 
láthatják. Az új ravatalozóhoz szükséges áramlekötés és mérőhely kialakítása már megtörtént. 
A kivitelezést 2022-ben szeretnék megvalósítani. 2021. szeptember 28-án Nagykáta Város 
Önkormányzata képviselő-testülete döntött az új idősotthon megvalósításának helyszínéről. 
Erről is láthatnak egy képet a kivetítőn. Mint ismeretes 700 millió forint támogatást nyert el 
Nagykáta Város Önkormányzata erre a célra. Az ingatlan megosztása, a beruházás műszaki 
előkészítése folyamatban van. Bár a Nagykátai Híradóban megjelentették, mégis sokan 
megállítják és kérdezik, hogy hol lesz az új idősotthon. A Hosszútó utcában, a Sportcsarnokot 
elhagyva, az út baloldalán lévő erdős, csendes nyugodt környezetben kerülne kialakításra az 
új idősek otthona. A projekt célja, hogy egy olyan intézmény jöjjön létre, amely a városi 
időskori ellátásban vezető szerepet tudjon betölteni és komplex időskori szakmai 
programjának köszönhetően több évvel meghosszabbítsa az aktív élettel eltöltött időszakot a 
bentlakók számára. A fejlesztés során zöldmezős beruházásként jön létre az az intézmény, 
amely az idősek magasszintű ellátását biztosítja, köszönhetően annak, hogy helyben 
elvégezhető, az egészségi állapotot és az életminőséget javító tevékenységek is 
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megvalósíthatóak lesznek. Jelenleg a tervezői közbeszerzési kiírás, dokumentációjának az 
összeállítása folyik. Reményeik szerint a tervezés és a kivitelezés közbeszerzési eljárása 
2022-ben lezárul és még ebben az évben elkezdődhet a kivitelezés. Külterületi helyi közutak 
fejlesztése felhívású VP-s pályázatra, a képviselő-testület jóváhagyásával pályázatot 
nyújtottak be, melynek keretében az Erdőszőlőre vezető – a szennyvíztisztító csomóponttól a 
régi iskoláig terjedő szakasz - 1870 m út felújítása valósulna meg. A beruházás értéke közel 
200 millió forint lenne. Bízik benne, hogy sikeres lesz a pályázatuk, hiszen nem csak az 
erdőszőlői lakosok érdekeit, hanem az esetleges kerékpár turizmus érdekeit is kiszolgálná a 
beruházás. A 31-es főúttal kapcsolatban elmondja, mint azt mindenki tapasztalta, elindult a 
31-es út felújítása. Az idei évben a Mende-Sülysáp szakasz kerül felújításra. A 
Szentmártonkáta – Megyehatár szakasz felújítása, mely bennünket közvetlenül érint 2022-ben 
kezdődik meg. A Nagykáta 31. sz. - 311. sz. főút, illetve Sülysáp 31. sz. főút - 3105. jelű út 
balesetveszélyes csomópontok körforgalmú csomópontokká történő átépítésére vonatkozó 
kivitelezési közbeszerzési eljárásnál az ajánlati felhívások megjelentek, mindkét eljárás 
esetében az ajánlattételi időszak 2021. július 22-én lezárult. A beérkezett ajánlatok értékelése 
befejeződött, a nyertes ajánlattevőkkel várhatóan még ebben a hónapban a szerződések 
megkötésre kerülnek. A kivitelezési munkálatok átfutási ideje 12 hónap, amely időtartamba 
nem számítanak bele a téli hónapok. A 2021. novemberi szerződéskötések után a 
csomópontok kivitelezési munkái 2022. tavaszán kezdődnek meg és tervezetten 2023. II. 
negyedévben készülhetnek el. A NIF Zrt. és a FŐMTERV Zrt.- RODEN Kft. Konzorciuma 
között 2021. június 17-én megkötésre került a tervezési szerződés a 31. számú főút, Budapest 
és Nagykáta közötti szakasz fejlesztése projektre. Ennek keretében a 31. sz. főút összesen 
mintegy 46 km hosszú, 2x1 forgalmi sávos, Budapest – Nagykáta közötti főút településeket 
elkerülő nyomvonalára vonatkozó tanulmányterv, környezeti hatástanulmány, valamint a 
környezetvédelmi engedély megszerzésére kerül sor. A tanulmányterv célja, hogy a jelenlegi 
31 sz. másodrendű főút Pest megyei szakaszának környezetében feltárja azt a 
konfliktusmentes folyosót, ami megoldást nyújthat a jelenlegi, a településeken átmenő 
forgalom mérséklésére, elősegíti a térség elérhetőségének javulását, és komplex értékelés 
alapján a tervező javaslatot tegyen olyan nyomvonal kiválasztására, melyre a következő 
tervfázisban elkészül a Környezeti Hatástanulmány és benyújtásra kerül a Környezetvédelmi 
Hatósághoz engedélyeztetésre. A 311. sz. főút 11,5 tonna burkolat megerősítés párhuzamos 
kerékpárúttal Cegléd (4. sz. főút) – Nagykáta (31. sz. főút) közötti szakaszának tervezésére 
vonatkozó közbeszerzési eljárás október 14-én megindításra került, várhatóan néhány napon 
belül megjelenik. Eredményes közbeszerzési eljárást feltételezve a szerződéskötés várhatóan 
2022. márciusban történhet meg. Az első határidő a szerződés hatályba lépésétől számított 9 
hónap múlva következik, amikor a Tervező a Tanulmányterveket (kerékpárút, elkerülő 
szakaszokra vonatkozóan) elkészíti és véleményezés céljából leszállítja NIF Zrt. részére. A 
jelenlegi legnagyobb, térséget is érintő beruházás a nagykátai Szakorvosi Rendelőintézet 
bővítése, felújítása, eszközbeszerzése. Tisztelettel köszönti Divinyi Zsombort, a beruházás 
projektmenedzserét, akit megkér, hogy ismertesse a projekt jelenlegi állását.  
 
Divinyi Zsombor: Köszöni a szót. Jó estét kíván! Sok szeretettel köszönt mindenkit. A 
polgármester úr kérésére jött el és számol be kicsit részletesebben erről a beruházásról, 
melynek valóban ő a Nagykáta Város Önkormányzata oldali projektmenedzsere. A 
Szakrendelő beruházás kapcsán egy viszonylag régóta húzódó fejlesztésről beszélhetnek. Azt 
azért tudni kell, hogy egy egészségügyi intézmény fejlesztése mindig rendkívül komplex, ezt 
majd a beszámoló során látni is fogják, rengeteg szereplőnek vagy szempontnak kell 
megfelelni, amíg egy beruházás nemcsak elkészül, hanem fenntartási időszakában is sikeres 
lehet. Meg kellett határozni azt a fő célt, amely a beruházáshoz kapcsolódik. A nagykátai 
szakrendelés, a nagykátai egészségügyi ellátás jelenleg is több épületben helyezkedik el, 
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melyek leromlott állapotban lévő szakrendelők, épületek. Ez mind infrastrukturális épület 
oldalról, mind pedig eszközparkjában rendkívül idősnek mondható. A céljuk, a projekt egyik 
célja ezeket a szakrendeléseket egy intézménybe, egy épületbe költöztetni és egy központi 
helyen az összes szakrendelést biztosítani a nagyjából 70 ezer főnek, akik ezt a szakrendelést 
látogathatják. Hiszen nagyjából 70 ezer fő, akiket ennek a nagykátai szakrendelésnek el kell 
tudnia látni. Négy nagyobb feladatuk volt, illetve jelenleg is folyamatban van, az egyik a 
tervezés, a másik a tervek elkészülésének kivitelezése, ezzel párhuzamosan szakaszosan az 
eszközbeszerzés, illetve a legvégén, az ütemek között a költözés megszervezése. Azt is tudni 
kell, hogy csak úgy lehet ezt a kivitelezést végrehajtani, hogy közben a szakrendelőnek 
működnie kell. Ez nem egy túlságosan szokványos megoldás, de miután sem a körzetben 
nincsen másik olyan egészségügyi intézmény, amely át tudná venni ezeket a feladatokat, sem 
a városban nincsen olyan intézmény, ahová a szakrendeléseket ideiglenesen el lehetne 
költöztetni - mert nem állnak fenn azok a technikai feltételek, amelyek ezt lehetővé tennék -, 
ezért csak és kizárólag úgy lehetne ezt a beruházást megvalósítani, hogy közben a 
szakrendelések többsége működik és a szükséges ellátásokat a pácienseknek biztosítani lehet. 
Ez nagyjából a kiinduló állapot. Gondolja, mindenkinek ismerős, ez a bejárat (mutatja a 
kivetítőn), ez 2019. augusztus a kiinduló pont, hiszen ekkor került kiválasztásra és aláírásra a 
tervezővel a tervezési szerződés, és ez az az állapot, amely majd meg fog változni a következő 
hónapokban. A tervezés megkezdésekor 4 darab fő szempont volt, amit mindenképpen 
figyelembe kellett venni, nekik is, a projekt végrehajtónak, illetve a tervezőnek is. Az egyik 
az a költségkorlát. Volt egy rendelkezésre álló fedezet, ha és amennyiben azt jelentősen 
túllépik, akkor a projekt nem fog megvalósulni, hanem ismét hónapokat, akár éveket csúszik, 
hiszen valahonnan plusz forrást kell rá találni, hogyha olyan épületet terveznek, amely – bár a 
tervezőasztalon jól néz ki –, de nem tud megvalósulni, hiszen olyan költsége van. Nyilván 
Önöknek nem kell elmondani, vagy nagyon részletesen elmondani, hogy az építőipari árak 
meglehetősen változékonyak mostanában. Ez nyilván ebben az esetben is igaz. Úgy kellett ezt 
a költségkorlátot figyelembe venniük, hogy még egy tartalékkeretet is szükséges volt félre 
tenni, ahhoz, hogy ezeket a változásokat az időben kezelni lehessen. A másik az elvárt 
szakmai színvonal. Teljesen érthető módon, mind az ellátóknak, mind pedig a pácienseknek 
van egy elvárt szakmai színvonal az építménnyel, vagy az épülettel szemben. Földszintről, 
illetve emeletről beszélnek, jelenleg nincs lift ebben a szakrendelőben, liftet kell az új 
épületben elhelyezni, akadálymentesnek kell lennie az új épületnek, akadálymentes 
mellékhelységekkel kell rendelkeznie. Hűtéssel, fűtéssel kell tudnia rendelkezni, tehát minden 
olyan szempontnak meg kell felelni, ami azért – azt gondolja – hogy 2021-2022-ben 
viszonylag alapfeltétel, mégis ezekkel számolni kell és kellett. A telek mérete adott. Nagyon 
bővíteni nem lehet, hiszen mindenhol szomszédok vannak, ez nyilván meghatározza, hogy 
mekkora épületet lehet elhelyezni, amellett, hogy van egy költségkeretük, amely 
meghatározza, mekkora épületet lehet építeni, Nemcsak az épület mérete, az ami ilyenkor 
határt szab, nyilván ehhez az épülethez szükséges parkolókat is építeni, nyilván ez is elvárás, 
illetve szabály, hogy a parkolókat is kell létesíteni ehhez az intézményhez. Most van is, meg 
nincs is parkolója az épületnek, illetve az intézménynek, ezért ez nyilván meghatározza azt, 
hogy mekkora épületet lehetett tervezni. Illetve a negyedik, az a meglevő épület műszaki 
színvonala. A meglévő épületet teljes körűen felújítják, illetve egy bővítéssel egy új 
épületszárnyat is építenek hozzá. A meglévő épületnek a műszaki színvonala meglehetősen 
vegyes. Van olyan rész, ami kifejezetten jónak minősül, van olyan rész, ami kifejezetten 
gyengének. Nyilván a tervezéskor figyelembe kellett venni, hogy melyek azok a részek, 
amelyeket meg lehet tartani. Szerencsére az alap, például ilyen. Tehát nem kell feltétlenül 
mindenhol új alapot építeni. De nyilván vannak olyanok, amelyek rendkívül elavultak, ilyen 
az épület egész gépészete, illetve az egész villamos hálózata. Nyilván ezt teljesen ki kell 
cserélni és újat kell a kivitelezőnek a meglévő épületrészekbe is telepítenie. Tervezési szakasz 
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1: A tervezési szakaszra összesen 126 napra volt szükségük, nekik illetve a projektvezetésnek, 
illetve a tervezőnek ahhoz, hogy az első találkozótól az engedélyes tervig eljussanak. Az 
engedélyes tervet ennyi idő alatt sikerült elkészíteni a tervezőnek és benyújtani a hatósághoz. 
Nagyságrendileg olyan 50-60 nap után meg is kapták rá az engedélyt, tehát ha mindent 
egybevesznek egy 5-6 hónapos időszak volt mire megkapták az engedélyt a hatóságoktól, az 
összes társhatóságtól, az építésügyi hatóságtól, hogy a tervek kivitelezésre alkalmasnak 
minősüljenek. Ezzel párhuzamosan elindult az eszközbeszerzés, hiszen mint mondta, nemcsak 
az épület maga, hanem az eszközparkja is elavult. Ez nemcsak azt jelenti, hogy nem szépek, 
vagy régiek, vagy öregek a gépek, hanem azt is jelenti, hogy bizonyos ellátásokat nem tud a 
szakrendelő, amúgy nagyon felkészült és rendkívül odaadó csapata ellátni. Hiszen, ha nincsen 
megfelelő eszköz a birtokában, akkor amellett, hogy alapellátásokat, alapszintű ellátásokat tud 
folytatni, nem tud magasabb szintű ellátásokat végrehajtani, ezért nyilván az eszközparkot is 
szükséges fejleszteni. Ez már elindult, több eszköz leszállítása megtörtént, erről is mutat 
példákat, de az eszközbeszerzés folyamatos lesz, hiszen az új épületrészben új eszközökre és 
új bútorokra lesz szükség. Ez a videó, amit most látnak megtalálható Nagykáta város 
honlapján is, mely egy látvány videó, ilyen is készült, arról, hogy hogy fog kinézni az épület. 
Nagyon hasonlítani fog, nem lesz pontosan ugyanilyen, talán sárga helyett végül piros lesz. 
Igazából az a lényeg, hogy ez a videó megmutatja azt, hogy a környezetében, hogy fog 
elhelyezkedni ez az épület. Nagyon hasonló lesz, földszint és első emelet lesz a területen. 
Tervezési szakasz 2.: Ha megvannak az engedélyes tervek utána jön az, hogy rendben, 
rendben, hogy az engedélyes tervek megvannak, de mégis hogyan fog a rendelő pontosan 
kinézni? Hol lesznek a rendelők, milyen rendelő hol lesz pontosan, mely rendelő marad a 
mostani helyén, melyik költözik az épületen belül? El kellett készíteni, és meg kellett indítani 
a kivitelezésre vonatkozó közbeszerzést. Ez mindig elég nehéz része egy kivitelezésnek, 
hiszen itt rengeteg kérdés, rengeteg olyan piaci szereplő irányából érkező kérdés jöhet, 
amelyekre válaszolni kell tudni, illetve adott esetben módosíthatja a terveket. Mint látják 
összesen 6 kötetnyi terv készült el, ezen kiviteli tervek kapcsán nagyságrendileg 1500 
oldalnyi tervdokumentáció van, a közbeszerzési eljárás is megindult, melyre 9 db ajánlat 
érkezett, ami viszonylag magasnak mondható, hiszen az átlag ennél jóval kevesebb. Tehát 
ebből is látszik, hogy nagy verseny volt a feladat elnyerésére. A nyertes vállalkozás végül az 
EURO-CAMPUS Kft. lett, akivel a szerződést 2021. júniusában írta alá az önkormányzat.  Az 
építési beruházás költsége nagyságrendileg bruttó 1,1 milliárd forint. Ebben az építési 
költségben nincsen benne a kert, illetve az út építése, amely a szakrendelő környékén 
található. Erre további forrást sikerült szerencsére azóta az önkormányzatnak nyernie az 
államtól, így a teljes beruházási költség a végén 1,2 - 1,3 milliárd forint lesz, attól függően, 
hogy mennyi pótmunkára lesz szükség. Az eszközbeszerzési költség az olyan bruttó 400 
millió forint lesz. Ez is természetesen kerekített, tehát a végösszeg az több mint 1,5 milliárd 
forint, amelyből ez a szakrendelő megújul, illetve felépül bizonyos tekintetben. Mint mondta, 
eszközpark is megújul. Itt is csak egy pár gondolatot mondana, hogy ez tényleg a legkisebb 
eszköztől egészen az itteni viszonylatban a legnagyobb eszközig érthető. Tehát egészen a 
sebészeti kis szikék beszerzésétől, amelyek hiányoznak bizonyos esetekben, illetve nagyon 
elavultak már, az új röntgen gép beszerzése valósul meg, illetve bizonyos esetben meg is 
valósult. Az eszközbeszerzés folyamatosan történik, párhuzamosan a beruházással. Azért kell, 
ezt így végrehajtani - hiába lennének itt az új gépek, azok porosodnának egy raktárban -, mert 
még nincs hozzá épületük, ahová ezeket be lehetne üzemelni, nyilván veszítenének az 
értékükből és a felhasználhatóságukból, ezért nem érdemes ezeket korábban beszerezni, 
mindig folyamatában szerzik be azokat az eszközöket, amelyeknek már van helye, illetve van 
olyan szakrendelés, ahol ezeket már lehet használni. Új bútorok is beszerzésre kerülnek, hogy 
méltó körülmények között lehessen adott esetben várakozni a szakrendelésen a pácienseknek, 
az ellátók számára is kényelmes munkahelyeket és kényelmes munkaállásokat lehessen 
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biztosítani, és fontos megemlítenie, hogy az eszközök beszerzésének forrása az Egészséges 
Budapest Program keretében kerül megvalósításra. Furcsán hangozhat, hogy „Budapest 
Program”. Ugye az Egészséges Budapest Program, az nemcsak Budapest egészségügyi 
ellátását hivatott megújítani, hanem Budapest, illetve az agglomeráció, így Budapest és Pest 
megyének egészségügyi ellátását hivatott ellátni. Meg fogják érteni, hogy miért fontos ez, 
hiszen vannak olyan szakrendelések, amelyekről, ha nem tudják helyben ellátni az orvosok 
eszköz, illetve tudás hiányában – de ennek nyilván eddig az eszközhiány volt a jellemzője -, 
akkor ezek esetében Budapestre kell menni. Ha nem kell Budapestre menni tovább a 
szakrendelésre, hanem itt helyben el lehet látni az adott pácienst, akkor nyilván ezzel 
Budapest egészségügyi ellátása is adott esetben könnyebben szervezhető, hiszen nem kell sem 
a páciensnek utazni sok 10 km-t oda-vissza, sem pedig az ottani ellátás nem lesz újabb 
személyekkel, illetve újabb páciensekkel terhelve. Tehát ezért döntött úgy a Kormány, illetve 
ezért döntött úgy az Egészséges Budapest Program, hogy Nagykáta város szakrendelőjének a 
felújítását, illetve az eszközbeszerzését támogatja. Ha már mondta az eszközöket, példát 
hozott: nem volt jellemző a szakrendelőre, beszereztek már egy modern ultrahang gépet és 
még érkeznek ultrahanggépek a további szakrendelésekre. A szemészeti vizsgálógép melyet 
beszereztek, szintén nem volt jellemző a szakrendelőre. Az új gépek erősen és látványosan 
fogják javítani az ellátás minőségét a nagykátai szakrendelőben. A jelenlegi helyzetről 
elmondja, hogy most november 8-án nemcsak terveik vannak, nemcsak papíron létezik ez a 
felújítás, illetve bővítés, elkészültek a bontások. Nyilván voltak olyan épületrészek, amelyekre 
nincsen szükség a felújítás után. Ezek jellemzően nem használt faházak, illetve kiszolgáló 
létesítmények voltak, illetve a meglévő épület egy bizonyos részének a régebbi használata, az 
nem alkalmas arra, hogy egészségügyi ellátó intézmény, vagy egészségügyi ellátás jöjjön 
benne létre. Hiszen a régi időszakban az épületnek egy részét széntárolóként használták, 
szenes kályhával, szenes kazánnal is fűtöttek. Nyilván ez már nincsen így, de az elmúlt 20 
évben ez a széntároló nem javult meg magától, így nyilván ezt most el kellett bontani és 
ehelyett egy új építményt kell építeni. Elkészült az új épületnek az alapozása. Mint említette a 
régi épületnek az alapja az tökéletes állapotban van, így nem kellett hozzányúlni ahhoz. Az új 
épületnek a földszinti falazása, a liftakna, illetve az emeleti falazások 90%-a elkészült. A 
következő kettő héten belül kell elérniük azt az állapotot, hogy az emeleti födém is elkészül, 
és ezzel gyakorlatilag szerkezetkész állapotba ér majd az új épületnek a bővítménye. 
Megkezdődött az új gépészet kialakítása. Teljesen új fűtésrendszer jön létre az eddigi elavult 
fűtésrendszert egy sokkal korszerűbb fűtési rendszer váltja fel, és amint említette a régi 
épületrész jobb szárnyának felújítása is megkezdődött. Ez jelenleg, a mostani működési 
elvben nem volt a betegellátás helyszíne, hiszen itt adminisztratív helységek, illetve a már 
említett széntároló volt. Most részben az egészségügyi ellátásba kapcsolódik bele ez az 
épületrész is és egy részén marad adminisztratív terület, illetve olyan terület, ahol az 
egészségügyi ellátó személyzet pihenhet, illetve az öltözők is biztosítottak lesznek, ez eddig 
nem volt meg sajnos ebben az intézményben. Miről beszél jelenleg (mutat a kivetítőre) a 
pirossal jelzett, karikával jelzett rész, az új terveken az az új épületrész, ahol a lift is 
elhelyezésre kerül, így akadálymentes lesz az egész épület. A régi épületrész jobb szárnyát 
látják kékkel bekarikázva, amely most felújítás alatt, illetve bizonyos része elbontás alatt, 
illetve újraépítés alatt áll. Ez az a két rész, ahol most jelenleg intenzív munka folyik. A 
meglévő részen, ami nincsen bekarikázva, tehát az egész régi rész bal oldala, ott folyik az 
egészségügyi ellátás. Ez nyilvánvalóan mindenkitől egy kis türelmet igényel, mind a 
páciensek, mind pedig az ellátók részéről, hiszen felújítani, építkezni teljesen hangtalanul nem 
lehet. De minden erejükkel azon vannak, hogy úgy osszák be a munkát, vagy úgy szervezzék 
meg a munkát, hogy azok a munkák, amelyek kifejezetten hangosan, amelyek kifejezetten 
porral vagy kosszal járnak, azokat vagy a rendelési idő után, vagy olyan időszakban végezzék 
el, amikor az nem kifejezetten zavarja a betegellátást, illetve nem hátráltatja a betegellátást. 
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De természetesen, el kell mondania, hogy előfordulhatnak olyan helyzetek, amikor muszáj 
beavatkozni, amikor el kell hárítani egy olyan előre nem látható hibát, ami azonnali 
beavatkozást igényel. Ilyenkor nyilvánvalóan a rendelőintézet vezetésével azonnal 
egyeztetnek, hogy mi az az időablak, amikor leginkább ezt el lehet végezni, vagy mi az, 
amikor legkevésbé zavarják a betegellátást. Hozott néhány képet, ezek előző hét csütörtöki 
képek, ennél már csak jobb állapotban lehet az építkezés, itt látják az új épületrész falazata 
már az emeleten is közel a végéhez ér. Ez a kép éppen a belső udvart mutatja, itt lesz egy 
belső átjáró, amely a régi, illetve az új épületrész között, az udvaron keresztül is elérhetővé 
teszi az új épületrészt. A bal oldali képen látják azt a régi széntárolót, amely véleményük 
szerint – illetve minden szakértő szerint – jelen formájában csak egy átfestéssel nem lett volna 
egészségügyi ellátásra alkalmas, ezért itt ezt a falazatot teljesen lebontották, új alapot, új 
falazatot készítenek, hogy minden szabálynak, illetve minden elvárásnak megfelelően 
lehessen a betegeket fogadni ebben az új térben. A jobb oldali képen látják az elkészült 
liftaknát, amelynek a szerkezeti szerelése elkészült, a lift beszerelése a szerkezetkész állapot 
után megkezdődik. Nagyon fontos ponthoz értek, és nagyjából a bemutató végéré is ér, de 
hogy meddig kell még ezt az ideiglenes állapotot elviselni, tehát mire lehet számítani. A 
terület átadása 2021. június 17-én történt meg, onnantól átvette a nyertes kivitelező a területet, 
a felújítás előkészítését, illetve a bővítés előkészítését. Van egy I. ütemük, ez az új épületnek 
az elkészülte, az odatörténő átköltözés, a szakrendelések megkezdése, illetve a belső 
költözésnek a lezárulta, mely 2022. tavasza. Az azt jelenti, hogy innentől számítva 5 hónap 
múlva ennek az épületnek olyan állapotban kell lennie, hogy erre alkalmas legyen. Ez az 
épület felépítése, a régi épület jobb szárnyának felújítása, az új gépészettel együtt. A II. 
ütemük, 2022. ősze, nagyságrendileg 10 hónap múlva, mostantól számítva 10 hónap múlva, a 
régi épület nem bekarikázott régi épületrész teljes felújítása, minden szakrendelés 
beköltöztetése, minden eszköz megérkezése a szakrendelőbe. Ezt követően, ezzel 
párhuzamosan – picit időjárás függőn is – tudják a kertet, illetve a kerthez kapcsolódó 
parkolókat kialakítani. Nyilvánvalóan az lenne a céljuk, hogy ez őszig megtörténjen, de még 
egyszer mondja, ez azért inkább időjárás függő, ha szerencséjük van, akkor tavasztól nyár 
végéig meg tudják tenni és akkor 2022. őszén a teljes beruházás befejeződik. De mint látják 
folyamatosan haladnak. Kéri még a türelmüket, tudja, hogy sokszor elmondták, de most azt 
gondolja, hogy látható, azért, aki elmegy az épület mellett, előtt, vagy aki esetleg bemegy egy 
szakrendelésre láthatja, erős munka folyik, illetve nagyszámú munkaerővel van jelen a 
kivitelező, hogy ezeket a dátumokat tartani lehessen. Ennyit szeretett volna elmondani, ha 
bármilyen kérdés felmerülne esetleg ehhez a fejlesztéshez kapcsolódóan is, szívesen 
megválaszolja őket. Köszöni a figyelmüket. 
 
Dorner Gábor: Megköszöni Divinyi Zsombor projektmenedzser úrnak a részletes 
tájékoztatót. Várja a kérdéseket ezzel kapcsolatban. Amennyiben kérdés nincs a 
beszámolóhoz rátér a következő témára. A 2021-2027-es Európai Uniós pénzügyi ciklus 
megkezdésével, a városfejlesztési források lehívásának biztosítása érdekében szükséges 
városuknak úgynevezett Fenntartható Városfejlesztési Stratégiát (rövidítve: FVS) elkészíteni. 
Az FVS egy olyan középtávú, stratégiai szemléletű, de megvalósítás orientált tervezési 
dokumentum, amely meghatározza a középtávú fejlesztési tevékenységeiket. Összefoglalóan 
szemlélteti a város által elérni kívánt célokat és az ezekhez a célokhoz szükséges 
beavatkozásokat, valamint eszköz- és finanszírozási rendszert. Időközben megjelent a TOP 
plusz pályázati felhívás, mely Pest megye 12 városának nyújt pályázati lehetőséget és 
örömmel jelenti be, hogy Nagykáta is benne van ebben a 12 városban, a megnevezett, 
rendelkezésükre álló forrás 3 milliárd forint. Az allokált forrás 4 kategóriába van sorolva: 
Fenntartható városfejlesztésre 1,238 milliárd, Fenntartható energia hatékonyságra 400 millió, 
Fenntartható humán fejlesztésre 520 millió, Fenntartható humán infrastruktúrára 842 millió 
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forintra pályázhatnak. Gyakorlatilag ezen összegek Nagykátára vonatkozóan nevesítve lettek, 
ezen összegeket, megfelelő pályázati tartalommal le tudják hívni. Azonban mindezek alapja a 
Fenntartható Városfejlesztési Stratégia elkészítése, melyre Nagykáta Város Önkormányzata a 
Projekt Expert Kft-vel kötött szerződést. Szeretettel köszönti Mess Gabriellát, a Projekt 
Express Kft. képviseletében, megkéri arra, hogy ismertesse a projektet és a tennivalókat.  
 
Mess Gabriella: Mindenkit szeretettel köszönt. Röviden szeretné bemutatni a városfejlesztési 
stratégia elkészítésének a metódusát, illetve a szükségességét. Annak a szakértőkből álló 
munkacsoportnak az összetartó ereje, akik Nagykátán is készítik ezt a stratégiát. A 2021-
2027-es Európai Uniós pénzügyi ciklus küszöbén állnak, kezdetén, ez egy különleges pillanat 
azok számára, akik a Városfejlesztési projektek megvalósításában részt vesznek. Az Európai 
Unió az Európai Regionális Fejlesztési Alapból előírta, hogy legalább 8%-ot fenntartható 
városfejlesztési forrásokra kell költeni. Ehhez kapcsolódóan a Pest Megyei Önkormányzat 
úgy döntött, hogy Nagykáta városa is ebbe a fenntartható városfejlesztési ún. forrás 
allokációba fog tartozni. Ahogy már Polgármester Úr is elmondta a TOP Plusz felhívásra 
történő pályázatnak a feltétele az, hogy a város egy Fenntartható Városfejlesztési Stratégiát 
készítsen. Ahogy elhangzott már ez egy 3 milliárd forintos keretet jelent a város számára, 
melynek feltétele ez a stratégia. Ezt a stratégiát mihamarabb el szeretnék készíteni a lehető 
legszélesebb partnerség bevonásával. Ehhez azt kérjük, hogy Önök is osszák meg 
véleményüket, gondolataikat azzal kapcsolatban, hogy ebben a dokumentumban milyen 
fejlesztési elképzeléseket jelenítsenek meg. Előzményként megemlíti, hogy Nagykáta Város 
Önkormányzata 2021. nyarán, ebben az évben elfogadta a Településfejlesztési 
Koncepciójának a felülvizsgálatát, ami egy hosszútávú fejlesztési elképzeléseket összefogó 
dokumentum. Ezt a hosszú távot 15 év környékére kell datálni, ami azt jelenti, hogy 
meghatározták, hogy milyennek szeretnék látni a várost 15 év múlva és ahhoz milyen 
lépéseket kívánnak megtenni. Ez a Fenntartható Városfejlesztési Stratégia erre ráépülve egy 
középtávú fejlesztési elképzeléseket összefogó dokumentum. A középtávot 7-10 évre 
tervezik. Ami azt jelenti, hogy az elkövetkezendő 7-10 évre - ők ezt a dokumentumot 
„Nagykáta 2030”-nak nevezik el, ebben az esetben akkor 2030-ig -, milyen fejlesztési 
elképzeléseket kellene megvalósítani ahhoz, hogy egyrészt ráépüljenek arra a jövőképre, amit 
a nyáron a város vezetése elfogadott, nyilván egy korábbi partnerségi felmérés 
eredményeként. Az ő feladatuk most az, hogy a középtávú fejlesztési igényeket, 
szükségleteket csokorba gyűjtik, és lehetőleg minden fejlesztési elképzeléshez, ami indokolt 
és szükséges, ahhoz valamilyen forrást tudjanak biztosítani, feltüntetni, illetve fel tudjanak 
állítani egy menetrendet ahhoz, hogy ezt a megálmodott 2030-as dátumot már úgy éljék meg 
közösen, ahogy azt a 2021. évi tudásuk szerint megálmodták. A széleskörű partnerséghez 
kapcsolódóan egyrészt most itt a közmeghallgatás keretében is röviden ismertetik ennek a 
stratégiának a lényegét, lesz majd fókuszcsoportos interjú, illetve kérdőívezést is tartanak. A 
slide végén fogja mutatni a kérdőívek elérhetőségét és ezúton is bátorítaná is a résztvevőket, 
hogy a kérdőívet, melyeket majd szétosztanak legyenek szívesek kitölteni, osszák meg a 
véleményüket, hogy tényleg olyan fejlesztési elképzelések is be tudjanak kerülni a stratégiába, 
amit Önök is megfogalmaznak. Ez egy 20 legfeljebb 30 percet vesz el az életükből, de fontos 
része a tervezésnek. Még néhány gondolat, hogy a Fenntartható Városfejlesztési Stratégia, 
hogyan is épül fel. Bármilyen fejlesztési elképzelésről beszélünk 5 ún. dimenzió szerint 
vizsgálják az adott fejlesztési elképzelést. Egy összefogó kapocs van, az az, hogy rezíliens 
várost kell kialakítaniuk. Ez a rezíliencia, a szónak az aktualitását a COVID-19 világjárvány 
hozta, hiszen mint Önök is tapasztalták, ez mindannyiuk életében hatalmas változást hozott, 
jelentős változást, a legkisebb mindennapi életük tekintetében is. Nemcsak itt, hanem a 
városfejlesztési projektek megvalósításában is. Tehát elvárás, hogy olyan projekteket 
fogalmazzanak meg, valósítsanak meg, amelyeknek az alkalmazkodóképessége, a 
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rugalmassága, az ún. váratlan helyzetek bekövetkeztében is fenntarthatóak legyenek. Az 5 
dimenzió pedig a prosperáló város, a zöldülő város, a digitális város, megtartó város és 
kiszolgáló város. Az 5 dimenzióhoz kapcsolódóan röviden csak 1-1 szófelhőt villantana fel, 
hogy mégis legyen elképzelés, hogy az 5 dimenzióhoz mi kapcsolódik. A prosperáló városon 
tulajdonképpen a helyi gazdaságfejlesztéshez kapcsolódó befektetés ösztönzéshez kapcsolódó 
ágat értik A zöldülő városon, az éghajlatváltozás, a zöld átálláshoz, a környezeti 
ökoszisztémához és az energetikai megújuló energiához kapcsolódó ágat értik. A digitális 
város, amelyre nagy hangsúlyt fektet az Európai Unió. Ez egy olyan rész, amelyhez 
kapcsolódóan Magyarországnak van mit tennie. Ez begyűrűzik a mindennapi életükbe és az 
okos megoldások megvalósítását ösztönzi az EU, azzal, hogy külön dimenziót állított fel erre. 
Megtartó város, ahol az idősek, fiatalok, civil szervezetek életkörülmények, életszínvonal, 
életminőség javításának a mikéntje kapcsolódik. Az utolsó az a kiszolgáló város, ami 
tulajdonképpen az infrastrukturális ellátottság, a fenntartható területhasználat, a barnamezős 
területeknek, elsődlegesen a barnamezős területeknek az igénybevételét jelenti és ehhez 
kapcsolódóan a település üzemeltetési feladatok ellátása. Ahogy már említette, szeretnék, ha 
ez a stratégia lehető legszélesebb körű partnerség keretén belül valósulna meg, ezért 
november 22-ig kérdőívezést tartanak. Most élne a lehetőséggel, hogy adna kérdőíveket, és 
arra buzdítaná a jelenlevőket, hogy legyenek szívesek ezt kitölteni. Természetesen online 
módon is elérhető lesz, már elérhető Nagykáta város honlapján, illetve a Polgármesteri 
Hivatal portáján egy doboz kihelyezésre kerül, és oda a papíralapon kitöltött kérdőíveket is be 
lehet dobni. Még egyszer mondja, hogy buzdít arra mindenkit, hogy gondolja át, hogy 2030-ra 
a várost milyennek szeretné látni, és a kérdőívvel lehetőség van arra, hogy ezt kifejtsék. 
Megköszöni a szót, várja a kérdéseket. Végig mennek a sorokon, mindenkinek adnak 1-1 
kérdőívet egy tollal, és ott van a doboz az asztal végén, hogyha kitöltötték kéri, legyenek 
szívesek bedobni. 
 
Dorner Gábor: Köszöni Mess Gabriellának a részletes tájékoztatót. Várja ezzel kapcsolatban 
a kérdéseket. Amennyiben nincs, akkor továbblépnek.  
 
3./ Napirendi pont 
Egyebek 
 
Dorner Gábor: Megkéri Salánki Zoltán, rendőr alezredes urat, a Nagykátai 
Rendőrkapitányság vezetőjét, hogy tartsa meg a tájékoztatóját.  
 
Salánki Zoltán: Nagy tisztelettel köszönt mindenkit. Köszöni a lehetőséget Polgármester 
úrnak, hogy eljöhetett és másfél év után személyesen is tud egy kis ízelítőt, vagy tájékoztatást 
adni abból, hogy mit is csináltak a településen. Ha már az előtte szólok a beruházásokról 
beszéltek, akkor elmondaná, hogy az idei év végére, a Nagykátai Rendőrkapitányság épülete 
is megújul. Ha valaki volt náluk, vagy járt feléjük, akkor látta, hogy az épület színe már 
megváltozott új külső szigetelést kapott, tört fehér és barna nyílászárókkal. Teljesen 
korszerűsítették a fűtésüket, napelem rendszert kapott a Nagykátai Rendőrkapitányság. Az 
udvart, illetve a környezetüket is meg fogják újítani. Polgármester úrnak már előre köszöni, 
hogy az előttük lévő járda is szép, új lesz a közeljövőben. Egyébként át tudja érezni az 
egészségügyi dolgozók problematikáját, akik majd ezt át fogják élni, nagy erőt kíván nekik. 
Ők egy 0-24 órában működő épületben élték meg ezt a felújítást. Nem egyszerű a történet, de 
most már úgy néz ki, hogy kifelé lábalnak belőle. Ha már szemtől szemben beszélhet, akkor 
engedjék meg, hogy először is megköszönje a rendőrséghez, és a rendőrség munkatársaihoz 
való hozzáállásukat, amelyet a Covid időszak alatt tanúsítottak. Azt biztosan tudják, hogy ők 
folyamatosan dolgoztak, őket ilyen szinten nem érintette a Covid járvány. Ha végig 
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gondolják, viszonylag kevés olyan beosztás, vagy feladat van, amelyet home office-ban meg 
lehetne csinálnia egy rendőrnek. Ők más módon védekeztek, mindenki egyéni védőeszközt 
kapott. Szerencsére az önkormányzatnak volt anyagi lehetősége és lehetőséget kaptak egy 
ózongenerátor vásárlására. Ezzel a járműveiket, illetve olyan helyiségeket, ahol ügyfelek is 
megfordulnak, tudták és tudják most is folyamatosan fertőtleníteni. Sok többlet feladat is járt 
a Covid-járvánnyal. Nemcsak a karantén kötelezettségnek az ellenőrzése volt az ő feladatuk, 
hanem a védelmi intézkedéseknek a betartását is nekik kellett ellenőrizni. A köszönet 
pontosan erre is vonatkozott, mert gyakorlatilag probléma mentes volt ez a terület, mind a 
Covid karantén szabályoknak a betartása, illetve nagyon fegyelmezetten fogadták azt, hogyha 
maszkot kellett hordani, akkor igenis volt maszk mindenkin. Viszonylag kevésszer találkoztak 
problémával ezzel kapcsolatban. Ami még fontos, hogy a Nagykátai Rendőrkapitányság 
állományának 80%-a jelenleg is be van oltva, tehát nagyon hangsúlyosan foglalkoznak azzal, 
hogy megvédjék a kollégáikat. A mostani, múlt heti kormányrendelet alapján majd 
mindenkinek át kell esni az oltáson, vagy pedig valamilyen igazolással kell rendelkeznie, 
hogy átesett a betegségen, illetve van ellenanyag a szervezetében. A bűnügyi adatokat 
szeretné ismertetni. Az első 10 hónap adatait fogja tudni most ismertetni. A tavalyi évhez 
képest a magyarországi bűncselekmények száma - már kb. 6 éve - folyamatosan csökken. A 
mostani első 10 hónap adatai szerint 99.200 bűncselekmény történt Magyarországon. 
Csakhogy lehessen tudni, hogy ez mit jelent: ez a tavalyi évben 120 ezer alatt volt. Ahonnan 
elindult Magyarország, gyakorlatilag a magyar rendőrség, az 2012. volt, ott 400 ezer 
bűncselekmény történt egy évben. Ez idénre Pest megyére már 9500 bűncselekményt jelent, 
és a nagykátai járásra ez az idei évre 526 bűncselekményt, ez a tavalyi évben 598 volt. Tehát 
újabb hetvennel - ami egy újabb jelentős százalékot jelent -, csökkent a regisztrált 
bűncselekmények száma. Ennek az összetételével kapcsolatban is tud tájékoztatást adni. 
Magának a nagykátai városnak a 2020. évi bűncselekményszáma 281 volt, az idén ez 
gyakorlatilag szinte ugyanannyi, 290 a mostani adatok szerint. Viszont változott ennek az 
összetétele. A tavalyi évben 118 volt a vagyonelleni bűncselekmények száma, ez inkább a 
lopásokat jelenti, ez egy picikét nőtt, most 123. Viszont jelentősen nőtt az idei évben az ittas 
járművezetések száma: ez 25 volt az első 10 hónapban, tavaly csak 15 volt. Tehát itt egy 
jelentős növekedés volt. Ebben biztosan benne van az is, hogy többet foglalkoznak ezzel, 
tehát sokkal többet szűrik az ittas járművezetőket, nagyon veszélyesek ugyanis az ittasan 
okozott balesetek. Biztos hallották Önök is, hogy Murphy törvénye, hogy mindig az ittas 
marad meg, és ugye a vétlennel történik a baj. Nem tudja, hogy tudják-e, de muszáj 
elmondania, hogy ezzel kapcsolatban rendeletmódosítás történt. Az engedély nélküli vezetés, 
most már elzárással büntethető szabálysértés lett. Reméli, nem találkoznak ilyennel, de aki 
engedély nélkül vezet, tehát nincs jogosítványa, azt a hatóság őrizetbe veszi, és bíróság elé 
állítja 3 napon belül. Ez eddig egy helyszíni bírsággal záródott. Ha valakit már a bíróság 
eltiltott a vezetéstől, pont azért, mert korábban nem volt neki jogosítványa, az a mostani 
szabályok szerint már bűncselekmény. Gyakorlatilag az elkövetőt ki fogják hallgatni 
gyanúsítottként és majd utána az ügyészség, illetve a bíróság fog döntést hozni. A közlekedési 
bűncselekményekkel vagy a közlekedési esetekkel kapcsolatban jelentős csökkenés történt, a 
tavalyi 70-nel szemben, az idén már csak 55 sérüléses közlekedési baleset történt. Nagykáta 
területén 11-ről 7-re esett vissza ez a szám, és az anyagi káros balesetek is jelentősen 31-ről 
24-re csökkentek. A baleseteknek fő oka a relatív gyorshajtás. Ennek a kiszűrésére 
folyamatosan használják a traffipaxot a területen bárhol, gyakorlatilag bármilyen időben 
láthatják. Ez átlagban napi 4-6 órát jelent, ameddig biztosan működik valahol a településen 
traffipax. Aztán a következő ok az elsőbbség, előzés, kanyarodás szabályainak a figyelmen 
kívül hagyása. Biztosan látták a televízióban, vagy esetleg facebook oldalukon, a rendőrség 
tovább folytatja a „pofátlanítási akciót”, ez azt jelenti, hogy van olyan járművük, amelyben 
rögzítő kamera van, amellyel kollégái járják a területet, ha ilyen szabálysértést tapasztalnak, 
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azt nyilván rögzítik ezen a készüléken és a szabálysértővel nyilván eljárnak. Továbbítják a 
felvételeket pont azért, hogy más is okuljon belőle. Felhívná a figyelmet ilyenekre, hogy pl. 
csúszósak lesznek az utak, akinek van módja, az tegye meg, hogy lecseréli a gumikat, illetve, 
hogy mindig legyen, ami nagyon fontos, pokróc, esetleg ital az autóban, hogyha esetleg 
valahol ott maradnak, mert ugye volt olyan, hogy nagyon hirtelen lett nagyon rossz idő, erre 
érdemes előre gondolni. Aztán a közrenddel kapcsolatban, szeretné felhívni a figyelmüket - 
minden alkalommal megteszi, bárhol is jár közmeghallgatáson -, hogy a tevékenységirányítási 
központot, még mindig nagyon sokan hívják felesleges bejelentésekkel nemcsak a 
rendőröknek, de az ott dolgozóknak is borzasztó sok felesleges időt és kellemetlenséget 
okoznak ezek a hívások. Ez tart már gyakorlatilag 3-4 éve ez a „Hívd anyádat!” című felhívás, 
tényleg csak abban az esetben legyenek kedvesek hívni a tevékenységirányítási központot, 
hogyha segítség kell, mert nem sok rendőr van egyszerre szolgálatban, ha ilyen rossz 
hívásokra kell kimenni, akkor bizony nem jut idő olyanra, ahova pedig igenis indokolt lenne. 
Ezért legyenek kedvesek erre felhívni az Önökkel együtt vagy egy háztartásban élőket is, 
hogy ne történjen ilyen. Aztán van egy gyakorlatilag nagyon problémás dolog az ő 
szakmájukkal kapcsolatban, hogy nagyon sok hívást kapnak csendháborítás tárgyában. 
Hétvégi, szombat esti szolgálatukban van olyan időszak, amikor közel 20 ilyen hívásra kell 
kimenni egy rövid időszakon belül. Úgy gondolja jó lenne, hogyha kicsit elfogadóbbak 
lennénk egymással, senkinek nem jó az - és higgyék el nagyon kellemetlen tud lenni egy 
lakodalomnál vagy egy szalagavató, vagy ballagás esetleg születésnapkor - hogyha valamely 
rosszindulatú szomszéd kihívja a rendőröket, és ők gyakorlatilag megzavarják ezt az 
eseményt. Kéri szépen a lakosságot, hogy legyenek türelmesek egymással, nem biztos, hogy 
az első jó megoldás a rendőri intézkedés kérése. Nekik ki kell menniük, de nem ez lenne a 
megoldás. Tényleg nagy türelmet kérnének. Jó lenne, ha nem ilyenek miatt kellene 
szaladgálniuk ki hétvégén, mert tényleg nagyon problémás a dolog. Aztán ami nagyon fontos, 
biztos tudják azt, hogy megjelentek, illetve tovább folytatódnak az „unokázós csalások”. A 
napokban egy teljesen új módszerrel, a csalás egy új fajtájával találkoztak. Ebben banki 
alkalmazottként hívtak fel egy személyt, azt mondták, hogy valamilyen probléma van a 
számlájával és tegye át egy másik biztonságos számlára pénzét. Sajnos ez megtörtént és olyan 
3,2 millió forint került a bűnözők kezébe. Az „unokázós csalás” során időseket hívtak fel, 
hogy az unokával történt valami, rendszerint baleset. De most már elmentek afelé, hogy 
kábítószeres problémával küzd az unoka, illetve most már akár önkormányzattól, akár banki 
alkalmazottól, sőt már rendőri fedéssel is volt telefonhívás, hogy el fognak menni és segítenek 
a pénzt biztonságos helyre tenni. Kéri szépen, hogy ügyeljenek az ilyenre, mondják el az 
időseknek, hogy mindenféleképpen ellenőrizzék le a hívókat, sem a rendőrség, sem a bankok 
ilyen úton nem fognak kérni Tőlük segítséget, főleg nem olyan dolgot, hogy a pénzüket 
elutalják bárhová is. Még arra szeretné felhívni a figyelmüket, hogy nagyon-nagyon sokszor 
találkoznak „victimológia = áldozattá válás” esetével az ő szaknyelvükön. Hogy miért is kerül 
valaki bajba? Az utcai lopások, a közterületen elkövetett bűncselekményeknél 10-ből 8 az 
mindig úgy történik, hogy lezáratlan maradt a gépjármű, tele értékkel. Nyitott kapu, nyitott 
ajtó, egy hétvégi rendezvényen kint hagyva az értékek. Vagy lezáratlan bicikli, a biciklin rajta 
hagyva a kosár, benne a táska, érték, és megtörténik a baj. Szokták mondani, hogy alkalom 
szüli a tolvajt, ennek nagy száma nem lenne, hogyha egyébként figyelnének az értékeikre. 
Nagyon szépen kéri, egyrészt akik itt ülnek, akikkel együtt élnek azoknak a figyelmét is 
hívják fel, hogy igenis tessék odafigyelni, hogy az értékeket nekik is védeni kell, nemcsak a 
rendőrséget kell ilyen esetben segítségül hívni. Gyakorlatilag ennyit szeretett volna elmondani 
tájékoztatásképpen, bármilyen kérdésre, ami a rendőrséget érinti nagyon szívesen válaszol.  
 
Dorner Gábor: Köszöni Kapitány úrnak a tájékoztatót. Várja a kérdéseket.  
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Kocsis József: Nem konkrét esetre vár választ a Kapitány úrtól. De azért meséli el, mert az 
esetre a reagálása, valószínű, hogy a jelenlevők többségének igényt tarthat az érdeklődésére. 
Múlt héten múlt fél éve, nevezetesen május 5-én, hogy a családja egyik tagja, a nővére egy 
közúti baleset áldozata lett. Nagykátáról Tápióbicske irányába vezette a saját gépkocsiját, az 
unokája ült mellette. A szobor előtti kanyarhoz, nem is nevezné kanyarnak, ívhez értek, 
amikor Tápióbicske felől szembejött – az ő szavait használná – egy nem az útviszonyoknak és 
a látásviszonyoknak megfelelő sebességet használó gépkocsi, amelynek következtében a 
gépkocsi vezetője egy huszonegynéhány éves fiú elveszítette uralmát a gépjármű felett. Az 
megperdült és nekivágódott a testvére autójának, azt az árokba, illetve az árok túloldalán lévő 
fának csapta. A baleset következtében a testvére, és a másik autó ún. anyósülésén ülő 21 éves 
fiatal hölgy (a sofőrnek a menyasszonya) életét vesztette. Esetben még érintett 5 fiatal férfi 
valamennyien 20 év körüliek, mindegyik súlyos sérülést szenvedett, mindegyik Szolnokra, 
Budapest, Ceglédre kórházakba kerültek. Ezt azért mondja és hangsúlyozza, hogy múlt héten 
volt fél éve, hogy ez az eset történt. A család, ők igazándiból azon kívül, hogy a testvére 
unokáját kihallgatták, amikor a kórházból hazakerült, semmit nem tudnak az ügy állásáról. Ő 
azt hiszi, hogy mindenki által fogható, hogy a családot érdekli, hogy mi a hatóságnak, a 
vizsgálatának az eredménye, van-e már eredménye? Egyértelmű, hogy egy ilyen súlyos 
balesetet nagyon-nagyon alaposan és részletesen ki kell vizsgálniuk, szakértők bevonásával 
stb. stb. De ő azt hiszi, hogy a fél év, az már elég sok, hogy valamiféle tájékoztatást kapjon a 
család. Kérdése az a Rendőrkapitány úrhoz, hogy van-e az eljárásjogban valamiféle 
intézkedés a családtagokkal, a hozzátartozókkal történő kapcsolattartásra, vagy nekik kell 
bizonyos időközönként kérdéssel fordulni hozzájuk, hogy hogy állnak az ügyek 
kivizsgálásában? Esetleg a későbbi ügyekben ügyészséghez, bírósághoz kerül a dolog, hogy 
kerülnek ők az üggyel kapcsolatba, hogyan tudnak tájékozódni ebben? Megköszöni a szót. 
 
Salánki Zoltán: Ez az eset, olyannyira érintette őket is, hogy az elhunyt fiatal lány, náluk 2 
kollégának is a rokona volt, aki egyébként sportoló is volt. Mit tudna elmondani az ügyről? 
Nyilván folyamatban lévő ügyről nem tud beszélni, és nagyon sokszor kapják meg azt, hogy 
nem tájékoztatják azokat, akiket érdekelne, de erről nem ők tehetnek. A büntetőeljárásjogi 
törvény alapján dolgoznak, abban megvan, hogy mikor, kit lehet, milyen szinten tájékoztatni, 
Ha van tájékoztatási kötelezettségük, az például pont akkor van, amikor befejeződik egy ilyen 
eljárás és átkerül az ügyészségre, vagy ha megszüntetnék az eljárást, de nyilván ebben az 
esetben ez fel sem merül. Ha menet közben kell tájékoztatást nyújtani, az például olyankor 
van, ha szakértői vizsgálat is kell az ügyben. Ebben az esetben volt szakértői vizsgálat, 
viszont arról is csak akkor tájékoztathat, ha érinti a családot. Egyébként nem adhatnak 
tájékoztatást, mert nem engedi a büntetőeljárásjogi törvény. Tudja, hogy szeretnék tudni a 
hozzátartozók, hogy mégiscsak hol tart az ügy, és mennyi idő, és talán a fél év is soknak 
tűnik, de ahol ennyire súlyos és ilyen nagy sérülések történtek, ott nemcsak műszaki, hanem 
egészségügyi szakértőt is be kell vonni, mert például egyáltalán nem lesz mindegy az eljárás 
végén, hogy milyen sérüléseket szenvedtek azok, akik a baleset részesei voltak. Van olyan, 
amikor sajnos meg kell várni, hogy kiderüljön, hogy maradandó-e vagy nem maradandó a 
sérülés, tehát ez is húzza az eljárásokat és nem szeretné áthárítani semmiféleképpen másra az 
időszerűséget, de Magyarországon kötelező az NSZKI-vel, tehát a Nemzeti Szakértői Kutató 
Intézettel csináltatni ezeket a szakvéleményeket és mivel mindenki velük csináltatja, ezért ez 
egy kicsit hosszabb időt szokott igénybe venni. Ez lehet az oka annak, hogy fél év alatt nem 
tudták ezt az ügyet még befejezni. Az biztos, hogy a Közlekedési Osztályon ezek mindig 
soron kívüli ügyek és mindig ennek megfelelően is kezelik. Egy kis türelmet kér még. 
Egyébként, ha már itt tartanak. Ez igaz a büntetőeljárásokra is. Tehát az, hogy ki milyen 
szerepben van egy büntetőeljárásban, van, aki feljelentő és mégis szeretne róla tudni, 
semmilyen tájékoztatást nem adhat a rendőrség a feljelentőnek, majd csak onnantól kezdve 
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kerülhet egyáltalán be az ügybe, hogyha mondjuk sértett, akkor már nagyobb jogosultsága 
van. De például feljelentőként szinte semmi.   
 
Dorner Gábor: Várja a kérdéseket Kapitány úrhoz, amennyiben más kérdés nincs 
megköszöni a tájékoztatást. 
 
(Salánki Zoltán Kapitányságvezető távozik az ülésteremből.) 
 
Dorner Gábor: Várja az egyéb kérdéseket. 
 
Szécsi Mihályné: Két kérdése lenne az Idősek Otthonával kapcsolatban. Ő nem tudta meg az 
újságból, hogy merre lesz ez építve, de nagyon elcsodálkozott. Pont az Idősek Otthonát 
kirakni oda a Sportcsarnok mellé, amikor ott van az ideiglenes piac területe, ahogy volt. 
Évtizedek óta ott van, azóta semmi nem történt, az a két ház van rajta. Most elmondja, hogy 
miért. Általában úgy van, hogyha bekerül valaki az otthonba - nem tudhatja senki, hogy 
melyikük kerül oda -, azért a szomszédasszony, vagy éppen az utcában élő valaki, ha ment a 
piacra, odament és beszélgetett vele. Ott kinn, lesz buszjárat, vagy valami? Nem mindenki 
vezet. Nem mindenkinek van kocsija. Például télen nem tud kimenni biciklivel. Miért került 
olyan messzire, oda kintre, pont az idősek otthona? Itt van a hely és nem évek óta, hanem 
évtizedek óta. Az a két ház ott van, és azóta semmi nem történt. Nem is tudnak azóta semmit, 
hogy most egyáltalán mi van azzal a területtel. Ez az egyik. A másik: a Polgármester úr már 
biztos tudja mit akar kérdezni. A Lehel téren lakik. A Lehel térről a kis zsákutcában, ami most 
le lett aszfaltozva – ő ott dolgozott a Városgazdálkodási Szervezetnél tudja –  ott egy pár 
centis alap van, tehát semmi. Oda nagykocsik úgy mennek be, pl. szemetesek, hogy az út 
szélét letörték. Most beszakadt az ároknál, de úgy szakadt be, hogy pont a fordulóban, alig 
tudott kijönni belőle a szemetes, a nagykocsi. Pont a fordulóban, tehát életveszélyes. Ő tudja, 
meg aki ott lakik, vigyáznak, de más nem tudja, mert nincs kirakva tábla, hogy zsákutca. Pont 
a zsákutcából, ahogy fordul ki, ott van egy villanyoszlop, kettes villanyoszlop. Tehát aki 
kitolat, az esetek 50%-ban neki megy, mert holttérben van, nem tudja, hogy az kettes, tehát 
nekimegy. Most meg még jobban, mert valahogy ki kellene kerülni azt a lyukat. Kb. 2 
hónapja kijöttek, megnézték, ő szólt a Képviselő úrnak, ő ki is jött, a Városgazdálkodási 
Szervezet vezetője is kijött, Polgármester úr is kijött, látta, hogy megnézte. Utána hoztak 2 
vasoszlopot szalaggal, hogy vigyázzanak, életveszélyes. Igen ám, de - kettőre tud gondolni - 
volt az október 23-ai ünnepség, elvitték az oszlopokat ezzel a szalaggal együtt, gondolja, nem 
volt elég lezáró – magáról tudja, hogy ő is így csinálta, valamikor -, a másik az, hogy most 
már nem csinálnak semmit és nem tudják, hogy mi lesz. Jön a hó, belepi az utat, 
életveszélyes. Most kiégett a villany a tér közepén, bejelentette az EON-nak, Ők vissza is 
igazolták, hogy igen, kijönnek majd, megcsinálják. Mikor? Azt ugye nem írták, jó, ha lesz rá 
emberük. De most nem tudják, hogy mi lesz azzal a lyukkal, mert annyira veszélyes, ő tudja, 
hogy vigyáznia kell, de aki bejön – mert nem kapták meg a táblát sem, amit az Igazgató úr, 
megígért, hogy egy zsákutca táblát odatetet, tehát azt se kapták meg - az bizony belemegy, 
vagy nem tudja. Addig, ameddig nincs baj, addig nincs is semmi gond, de ha baj van, akkor 
nagy baj van! Köszöni a szót. 
 
Dorner Gábor: Ahogy mondta, volt kinn. Legyomírtózták az árkot, így lehet, hogy amiatt is 
süllyed meg az aszfalt. Voltak kinn a Városgazdálkodási Szervezet igazgatójával és 
megoldást fognak találni. Meg fogják oldani a problémát. Az Idősek Otthonával kapcsolatban 
pedig nem tudja, miért lenne probléma, hogy a Sportcsarnok mögötti erdős részen épül meg. 
Szerinte az teljesen jó helyen van.  
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Szécsi Mihályné: De aki menne az öregeket meglátogatni, annak nem jó helyen van! Pont az 
idősek azok, akik mennek látogatni. Valakihez nem is mennek a családtagok se, sajnos, pont 
az ismerősök, barátnők, tehát az idősebb korosztály megy. De ha nem lesz busz meg semmi, 
akkor oda, hogy mennek ki? 
 
Agócs Pál: Úgy gondolja, hogy az annak probléma, aki esetleg távolabb lakik. De mihez 
képest nézik. Az ott egy tökéletes fás terület, úgy gondolják, hogy ott a legjobb, egy nyugodt 
környezetben megépíteni az Idősek Otthonát, mint például itt, a gabonatároló és a vasút 
környékére. Azok az idősek, akik oda bekerülnek, szerinte jól fogják érezni magukat. Ha azt 
nézik, hogy a vasúton túlról kell bejönniük, vagy a másik irányból, tehát valakinek biztos, 
hogy távol lesz az otthon mindig. Úgy gondolja, nem olyan nagy probléma a mai motorizált 
világban, se kerékpárra pattanni, se autóba ülni, hogy a szeretteiket meglátogassák. Nem 
mindenki olyan szerencsés, hogy azon a településen lakik éppen, ahol a szerettét elhelyezték. 
Olykor még nagyobb távolságokra is el kell utazni. Itt Nagykátán belül úgy gondolja, hogy 10 
percen belül kerékpárral bármilyen távolság elérhető. Nem hiszi, hogy ez lesz a legnagyobb 
akadály. 
 
Szécsi Mihályné: Akkor ott az a terület? Mert arról nem is hallanak semmit. Az ideiglenes 
piacról. Ott van az a két ház tönkrement. Úgy néz ki – valamelyik nap ment el előtte –, hogy 
az egyszerűen borzalmas és két új ház volt. Tönkrement a kerítés is, minden. Az a terület csak 
úgy ott van, és tulajdonképpen Nagykáta belterületén van. Nem az önkormányzaté vagy az 
önkormányzaté, mi van vele? 
 
Tóth István: Az önkormányzat területe. Ez a terület nem a város területe volt. Volt rá egy 
adás-vételi szerződés, ami nem teljesült. A Képviselő-testület visszavásárolta a területet. 
Egyéb céljaik voltak ezzel a területtel. Személy szerint úgy gondolja, hogy egy ilyen kinti 
részen, egy nyugodtabb környezetben, a strandhoz közel, azért méltóbb Idősek Otthonát 
lehetne építeni, neki a temető közelségével is problémája van. Közvetlenül odatenni, nem 
hiszi, hogy túl jól jönnének ki belőle. De természetesen, azért vannak ezek a fórumok, hogy 
ezt megbeszéljék. Úgy gondolja, hogy minden véleményt meg kell hallgatni. De azt tudni 
kell, ez a 700 millió forintos támogatás, ami az Idősek Otthonáról szól, az I. üteme az Idősek 
Otthona építésnek. Ezt követné egy II. ütem, amivel szeretnék továbbfejleszteni az Idősek 
Otthonát, illetve azt a területet, azon a részen tervben vannak egyéb fejlesztések is, 
amelyekről még nem beszélhet. Tehát komplexen szeretnék megoldani az egészet, úgy, hogy 
oda vezessen ki, normális út, kerékpárút is. Nem tudja, hogy mindenkinek lejött-e, amit 
Polgármester úr mondott, hogy a város most kerül abba a pozícióba, hogy gyakorlatilag 
fejlesztésre kaptak 3 milliárd forintot. Úgy gondolja, hogyha a Képviselő-testület jól 
sáfárkodik ezzel a 3 milliárd forinttal és kerékpárutat tudnak építeni, vagy fejleszteni azon a 
területen, akkor minden közel lesz a városon belül. Buszok, jelenleg is vannak. Tehát, amit 
Alpolgármester úr mondott, ez így van, valakinek ez a terület mindig messze lesz. De 
természetesen ők is tudomásul veszik, hogy vannak más elképzelések is, ütköztetni fogják a 
véleményeket, hogy mi legyen.   
 
Dorner Gábor: Várja a kérdéseket. 
 
Szabó Károly: A Katica Nyugdíjas Klub nevében szeretettel köszönt mindenkit. Ezúton is 
szeretné megköszönni a Képviselő-testületnek azt a támogatást, amelyet a Katica Klub 
működéséhez nyújt, akár itt 2 hetente a színházteremben, akár raktárbázisként más 
objektumban, illetve azokat a támogatásokat, amelyeket a Strand- és Gyógyfürdő, valamint a 
Mátrafüredi Üdülőtábor igénybevételére biztosít. Hálásan köszönik. Reméli, hogy ennek 
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akadálya jövőben sem lesz. Sajnos a vírushelyzet az ő működésükre is drasztikusan kihatott, 
kihat. Az I. félévben szinte nem volt összejövetelük, a II. félévben próbálkoztak megfelelő 
elővigyázatosság mellett. Ebben az évben még négy klubdélutánuk van tervezve, két hetes 
eltolással. Egy apák napi legközelebbi klubdélután, amire ezerrel készülnek a jövő hét hétfőre, 
rá két hétre névnapos klubdélutánuk lesz. Ne vegyék úgy, hogy untatja a jelenlévőket, csak 
szeretné érzékeltetni, hogy milyen terveik vannak. A harmadik, az a Mikulásos Klubdélután, 
azt minden évben megtartják, a negyedik pedig az évzáró, ahol főznek, sütnek, esznek, 
meghívják a támogatókat is. Most ezt, azért mondta el, hogy feltegye a következő kérdést: Mi 
a véleménye Polgármester úrnak, a Művelődési Házban, a városban lesznek-e, várhatóak-e a 
Covid-dal összefüggő intézkedések, szigorítások? Meg tudná érteni tökéletesen, mert utólag 
mindig könnyű elővenni, hogy hát erre nem gondoltak! Tehát azt szeretné megkérdezni, hogy 
mik a kilátások Nagykáta város területén, egyrészt, és ha tudja milyen a Covid helyzet a 
városban? Tudja, hogy az önkormányzatok nagyon keveset tudnak a saját településükről, 
hogy mi történik ezen a téren, de hogy mégis? Illetve, hogy ez a négy program, ami itt a 
Művelődési Házban tervezendő, ezeket vajon befolyásolhatják-e a soron következő 
intézkedések?  
 
Dorner Gábor: Először is szeretné megnyugtatni, hogy azokat a támogatásokat, melyeket 
eddig tudtak nyújtani a nyugdíjasklubnak, azt a jövőben is szeretnék biztosítani. Nagyon 
nehéz kérdés, amit kérdezett. Tulajdonképpen nincsen központi előírás arra jelen pillanatban, 
hogy mi az eljárásrend. Nyilván mindenkit arra buzdítanak, hogy a távolságot tartsák be, 
maszkot használjanak, nagyon figyeljenek, hogyha megfázásos tünetük van, akkor ne 
menjenek közösségbe, tehát ezeket tudja elmondani. Nincs korlátozás jelen pillanatban, ha ez 
változni fog, akkor azonnal a facebookon is és a honlapon értesíteni fogják a lakosságot, 
illetve a nyugdíjasklubot is. Annyit még szeretne elmondani, hogy megkapta azt a jogot, hogy 
az önkormányzatnál, illetve az önkormányzat intézményeinél ő döntse el, hogy kötelezővé 
teszi-e az oltást, vagy sem. Felmérték minden intézményüknél az átoltottságot, illetve az 
intézményvezetőkkel beszéltek az átoltottságról és jelen pillanatban úgy döntött, hogy nem 
teszi kötelezővé a védőoltást, viszont arra kért mindenkit, hogy maszkot viseljenek és az 
egyéb szabályokat tartsák be. Jegyző asszony elmondta, hogy a Covid-helyzetről nem kapnak 
tájékoztatást, tehát nem tudja megmondani, hogy Nagykátán mennyi fertőzött van. Nyilván a 
háziorvosokkal beszélnek, ők elmondják és a partnereik is a tapasztalataikat és segítik 
mindenben az önkormányzatot akár tesztelésről, akár másról van szó, de nem tudják, pontos 
képük nincs a fertőzöttek számáról. 
 
Czető István: Fekvőrendőr ügyben lenne kérdése. A Vörösmarty utcáról van szó, egy 800 
méteres útszakasz, egy pici kanyarral és nem 50 km/h sebességgel mennek, ami szabályos 
volna, ez az egyik ok, a másik ok, hogy annyira keskeny az utca, hogy még az 50-es sebesség 
is túlzottnak tűnik. Kitérési lehetőség nincs, mert keskeny az út. Megoldható lenne-e a 
fekvőrendőr, mert 800 méteres szakasz és jóformán egyenes? Nagy az utca vonzáskörzete, 
akár a Homokdűlő, akár a Széchenyi utca, gondolják, hogy ebben az utcában nincs akkora 
forgalom, de nem akarnak fekvőrendőrt kérni. Most az utca széle elázik, a nagy autók is 
tönkreteszik az utakat. Lehetőség volna-e egy fekvőrendőrre? 
 
Dorner Gábor: A többi utcánál ez úgy működött, hogy aláírást gyűjtöttek az ottlakók és a 
Képviselő-testület elé vitték a kérelmet, a Képviselő-testület pedig döntött róla. Ha ez 
megtörténik, akkor a Képviselő-testület meg fogja tárgyalni a kérelmet, de a jövő évi 
költségvetés terhére tudják ezt beállítani. 
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Czető István: Nem tudja, hogy Molnár képviselő tud-e segíteni ebben? Sok kisgyermekes 
család van az utcában, most sok lakást vásároltak meg. A gyerek felelőtlen, természetesen 
kiszalad az utcára. Nagyon-nagyon gyorsan mennek az autók. Az alezredes úr is mondta, de 
észre is veszi, hogy radaroznak, úgyhogy érdemes betartani a sebességhatárokat.  
 
Dorner Gábor: A rendőrség mondta egyébként, hogy semmi más megoldás nincs, csak a 
fizikai akadály, mert egyébként nem lassítanak le.  
 
Czető István: Egy enyhe ív van az utcában, annyira fel bírnak gyorsítani körülbelül az utca 
felénél azon a 400 méteren. Rövid utcákban is jár, ahol 2-3 fekvőrendőr is van a 100 méteren, 
200 méteren. 
 
Dorner Gábor: Egy kérelmet kell benyújtani. 
 
Czető István: Köszöni a választ. 
 
Tóth Teréz: Az Árpád utcából a fekvőrendőrrel kapcsolatban szeretne érdeklődni. Ők már 
gyűjtöttek aláírást, sőt meg is kapták a választ, hogy az Árpád utcában fekvőrendőröket 
fognak elhelyezni, de sajnos mindez a mai napig nem történt meg. Ezzel kapcsolatban 
szeretné kérdezni, hogy mikor helyezik ki a fekvőrendőröket? 
 
Dorner Gábor: Nem tudja, az Árpád utca neki nem rémlik. Tudja, hogy több utcából is 
megkeresték ezzel kapcsolatban, mindenkinek azt mondták, hogy a 2022-es költségvetés 
terhére fogják, megvalósítani a fekvőrendőrök kihelyezését, de az Árpád utca valahogy nem 
rémlik.  
 
Tóth Teréz: Írásba van adva, hogy meglesz. 
 
Dorner Gábor: Akkor biztos, hogy megvan. 
 
Komáromi Gyula: Szintén az Árpád utcában lakik. A temetővel kapcsolatban, illetve nem is 
a temetővel, inkább a sírokkal kapcsolatban érdeklődne. Milyen rendelkezés, ami itt van, mert 
más városban, faluban nem hallott, olyat, ami itt van? Szerettek volna a közelmúltban a 
kápolna környékén sírhelyet vásárolni, ott van a rengeteg elhagyott sír és azt mondták, hogy 
addig amíg – ugyan nem gondozza senki, se megváltva nincs évtizedek óta – nem mond le 
róla az örökös vagy valaki, addig nem lehet eladni. Ő még ilyet nem hallott! Azt mondta egy 
hölgy, hogy ez egy helyi rendelkezés, vagyis azt mondta, hogy országos rendelkezés.  De nem 
igaz, mert más falvakban, városokban, ha letelt a 25 év, a 10 év értesítik a hozzátartozót és 
amennyiben nem tart rá igényt kiadják másnak a sírhelyet. Szerinte ez lenne a normális. Nem 
tudja, hogy ez miért nem így működik Nagykátán. Ráadásul olyan is van, sajnos, - neveket 
nem mond – hogy igen, lemond róla 400-500 ezer forintért meg ilyesmi, hol élnek?! Ott a 
rengeteg sírhely, csak körbe kell nézni a kápolna körül, és nem mond le róla csak, ha fizetnek 
400 vagy 500 ezer forintot. Erre szeretne választ kapni, hogy, hogy működik ez? 
 
Dorner Gábor: A temetővel kapcsolatos feladatokat a Nagykátai Gyógyfürdő és Egyéb 
Szolgáltató Nonprofit Kft. látja el. Felkéri Balla Mihályt a válaszadásra. 
 
Balla Mihály: Elmondja, hogy nincs ilyen rendelet, hogy nem lehet eladni a sírhelyeket, 
viszont jelenleg ott tartanak, hogy másfél éve sikerült egy olyan programot megvásárolniuk, 
amivel igyekeznek aktualizálni a nyilvántartásukat és olyan szinten nyilvántartani a 
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sírhelyeket, hogy ezeket a sírhelyeket fel tudják majd számolni. Azt azért hozzá kell tenni, 
hogy bármennyire is joguk van a meg nem váltott sírhelyeket felszámolni, azért az nem egy 
egyszerű dolog, mert a sírhelyekben csontok vannak, amiket exhumáltatni kell. Ezért ameddig 
lehet, nem szívesen adnak el olyan sírhelyeket, amelyek csontokat tartalmaznak. Illetve futott 
bele már 1-2 temető az országban olyan problémába, hogy külföldön volt a hozzátartozó, nem 
tudta megváltani a sírhelyet, sőt nem is tudta, hogy neki ott hozzátartozója van, elég hamar 
felszámolták a sírhelyet, utána megjelent a hozzátartozó, hogy ő akkor szeretné megváltani 
továbbra is a nagyszülők sírhelyét. Ebből azért volt jogi procedúra. Ez az egyik, ami miatt 
nem preferálják, hogy ezeket a sírhelyeket eladják. El fogják majd, de először a 
nyilvántartásukat kell rendbe tenni. Másfél éve vették a programot, a nagykátai temetőben 
körülbelül 18-20 ezer sírhely van, ezeket feltérképezni és aktualizálni, hogy mi az, ami meg 
van váltva, mi az, ami nincs, nem egyszerű feladat. Ez lenne az egyik válasza. A másik pedig 
az, hogy az nem igaz, hogy valaki 400-500 ezer forintért eladja a sírhelyet. Sajnos, ők sem 
tudják annyiért adni a sírhelyeket, bár nem jönne rosszul a cégnek, ez egy mese, ez egy 
kitaláció. Az ilyenekre nem szabad felülni. Ha valakinek egyébként a temetővel kapcsolatban 
bármilyen kérdése lenne nemcsak most, hanem más időpontban, mert előfordulhat, hogy hall 
valamit a városban, ami nem fedi a valóságot, akkor meg lehet keresni akár telefonon, fel 
lehet hívni a cég központját, ahol megmondják, hogy mikor tud fogadni ügyfelet, és akkor 
bármilyen kérdésre válaszol. Ennyit tud hozzáfűzni ehhez a témához, de ha valakinek 
bármilyen kérdése van, áll rendelkezésre. 
 
Komáromi Gyula: Még annyi van hozzá, hogy azt megérti, hogy külföldi hozzátartozó 
jelentkezett, de itt a jelen esetben megvan, hogy ki az, akinek le kellene mondani a sírhelyről, 
ő nem eladni akarja a sírhelyet, csak lemond a jogról, hogy ő megválthassa a sírhelyet, ez 
óriási különbség.  
 
Balla Mihály: Érti, tehát arról van szó, hogy van valaki, aki lemondana a sírhelyről és Ön 
megváltaná? 
 
Komáromi Gyula: Igen. 
 
Balla Mihály: Úgy gondolja, hogy az irodában ezt meg lehet beszélni, el lehet intézni.  
 
Komáromi Gyula: De nem mond le addig a jogról, amíg ő nem fizet.  
 
Balla Mihály: Érti, de nem a temetőgondnokról beszélnek, hanem egy hozzátartozóról? Erre 
szokták azt mondani, hogy a magyar ember leleményes! 
 
Komáromi Gyula: És szabad ezt? 
 
Balla Mihály: Nem. Nem szabad. 
 
Komáromi Gyula: Ha nem váltja meg, nem kötelezik rá, hogy mondjon le róla, vagy váltsa 
meg? 
 
Balla Mihály: Kötelezni, nem kötelezheti, hogy lemondjon a sírhelyről. Letiltani nem tudja a 
jövedelméből a megváltási díjat, sajnos. Nem tart a jog még ott Magyarországon, hogy le 
lehessen tiltani a jövedelméből. Nyilván felszólítja arra, hogy váltsa meg a sírhelyet, mert 
lejárt, minden évben felszólítja, aztán ha nagyon megunják, akkor felszámolják a sírt. 
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Komáromi Gyula: Érti. De például Abonyban, felszólítják írásban a tulajdonost, kiértesítik, 
amennyiben bizonyos idő után sem mond le róla, akkor eladják a sírhelyet. Ott miért lehet, itt 
miért nem? 
 
Balla Mihály: Itt is adtak már el olyan sírhelyeket, aminek volt lemondó nyilatkozata. Nem 
tudja, be kell jönni, vele kell beszélni, mert lehet, hogy a kolléganő esetleg valamit rosszul 
tudott. De ők is adtak már el ilyen sírhelyet.  
 
Komáromi Gyula: Megköszöni a választ. 
 
Czakó László: A kerékpárúttal kapcsolatosan szeretne kérdezni. Most épül Kecskemét és 
Cegléd között a kerékpárút esetleg Cegléd és Nagykáta között folytatódik-e, van-e rá valami 
utalás, vagy érkezett-e valami az önkormányzat felé? A közvilágítással kapcsolatos kérdése: 
A Damjanich utca 5 percre van, régebben, ahol a fa belógott, jöttek és lefűrészelték, hogy a 
közvilágítást ne zavarja. Most 3 olyan fa van, ami miatt sötétség van. Most megépül a 
rendelőintézet, a vasútnál van kerékpár parkoló, folytatódik-e a kerékpárút, a temetőtől a 
szakrendelőig? Mi van azzal a rövid szakasszal, mert eléggé veszélyes, magasabban van az út 
és kerékpárral sokan fognak kimenni a rendelőintézetbe. Ezt már tavaly, tavalyelőtt kérdezte, 
tudja, hogy sok gond van, utat át kell szervezni, a járdát, de Pilisen, például megoldották, csak 
ott pályáztak. A 31-es úttal kapcsolatosan: láttak egy olyan képet, hogy A, B, B1, C variáció 
van, melyiknek van a legnagyobb sansza? 
 
Dorner Gábor: Az A variációnak. 
 
Czakó László: 3 milliárd forintról volt szó az előzőekben a városfejlesztéssel kapcsolatosan. 
Sétáló utca esetleg, mert a Damjanich utca életveszélyes napközben és a legtöbb 
közintézmény azon az úton van. Az beleférne vagy lehet-e, valami elképzelés van-e ezzel 
kapcsolatosan? Napelem park: A környező településeken, Bicskén, Szentmártonkátán most 
épült. Van-e valami pályázat, van-e erre lehetőség, hogy Nagykátán ilyesmi épülne vagy 
hozzájárulna az önkormányzat? Még egy kérdése lenne a piaccal kapcsolatosan. Nagyon 
sokan idehordják a szemetet. Máshol laknak, eljönnek ide - piaci árusról van szó - és itt 
hagyják vagy idehordják a szemetüket, mert nem olyan kukája van, stb. Rengeteg szemét van, 
doboz stb., ezzel kapcsolatban valamit tegyenek! Egyébként az előző úrnak a hozzászólásához 
elmondja, hogy Kecskemétről hoztak át hamvakat, ott úgy van, hogy amikor egy bizonyos idő 
után, nem váltják meg a sírt, akkor egy közös sírban helyezik el a meg nem váltott sírokból a 
csontokat, ott van a nevük kiírva, és utána a sírhelyeket meg lehet váltani. 
 
Dorner Gábor: Megkéri a kollégát, hogy a 11-es képet hozza be újra a kivetítőre. Közben 
válaszol a kérdésekre. A 311-es út 11,5 tonnás burkolatmegerősítésére kiírták a közbeszerzési 
eljárást a tervezésre vonatkozóan, mellette a kerékpárút tervezése is folyamatban van. Tehát 
ezzel együtt fogják kiírni, gyakorlatilag Ceglédig ez is tervben van. Az állomásnál a B+R 
kerékpártároló, amit az aluljáró mellé terveznek most, szintén szóba került az, hogy 
valamilyen kapcsolatot a meglévő kerékpárúttal alakítsanak ki, tehát ezt is tervezik. Az, hogy 
hogy fogják megoldani, az egy másik kérdés, mert nem látja, hogy hogy lehetne 
megvalósítani. Egyrészt ott van a szakorvosi rendelőintézet, ott van egy járda, mögötte 
magánterület van, azon keresztül… Tehát bonyolult az ügy. Nem tudja, hogy hogy tudják 
megoldani, de dolgoznak rajta. A közvilágítással kapcsolatban a Damjanich utcában: 
Pontosan tudni kellene, hogy hol lóg be a fa.  
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Czakó László: Sok van Nagykátán, csak onnan idáig 3 van. 
 
Dorner Gábor: Az ÉMÁSZ jön és ezeket karbantartja, gondozza?  
 
Czakó László: Csak ő nem látott egyet sem. 
 
Dorner Gábor: Jó, jelezni fogjuk feléjük.  
 
Czakó László: Sétáló utca?  
 
Dorner Gábor: Igen. 
 
Czakó László: Van-e valami elképzelés?  
 
Dorner Gábor: Hol? 
 
Czakó László: A Dózsa György úton, tehát ebben a 3 milliárd forintos városfejlesztési 
projektbe esetleg van-e rá lehetőség? 
 
Tóth István: Damjanich utcát mondott Czakó úr először. 
 
Czakó László: Bocsánat, Dózsa György utcát akart mondani. 
 
Dorner Gábor: Dózsa György utat nem lehet sétáló utcává alakítani. Egyébként volt már 
ilyen kezdeményezés, lakossági megkeresés. A Dózsa György út a Magyar Közút kezelésében 
egy 5 számú főút és nem is az önkormányzat tulajdonában van. Ezzel az önkormányzat nem 
tud mit kezdeni. A napelem parkkal kapcsolatban említette, hogy Tápióbicskén is van, ezek 
mind magántulajdonok, tehát nem önkormányzat létesítette ezeket a napelem parkokat.   
 
Czakó László: Szentmártonkátán is? 
 
Dorner Gábor: Igen. A 3 milliárd forintos keretre, ami megnyílt Nagykáta Város 
Önkormányzata számára, csak néhány ötletet szeretne ismertetni, ami megfogalmazódott 
bennük: egyrészt a földes utcák aszfaltozása, még közel 7 km olyan földes út van, ami még 
nem rendelkezik szilárd burkolattal. Az előző ciklusban közel 10 km-t aszfaltoztak le, az a 
célkitűzés, hogy a maradék 7 km is aszfaltozásra kerüljön. Közvilágítás korszerűsítése is 
napirenden van. Nemcsak korszerűsítésre, hanem sok esetben bővítésre is szükség van, illetve 
hobbitelkeknél kiépítésre, ahol nincs közvilágítás. Szerepel terveik között napelem park 
építése is, amit Czakó László említett. A városüzemeltetési feladatok hatékony ellátása 
érdekében fontos karbantartó gépek: traktor, hótoló, sószóró, fűvágó, pótkocsi, locsoló, egyéb 
gépek beszerzése. A meglévő kerékpárút hálózat növelése, bővítése és a szolgáltatások 
javítása. Ez mind napirendi ponton van. Közbiztonság, közlekedésbiztonság fejlesztése, 
kamerarendszer bővítése, kiépítése. Digitális városfejlesztések, okos város, városi applikáció 
megvalósítása, a Nagykátai Gyógy- és Strandfürdő komplex egészségügyi fejlesztése, 
melynek keretében a városi fürdő funkció bővítése történne meg olyan módon, hogy újabb 
medencék és pihenő területek kerülnének kialakításra. Óvodai, bölcsődei játszóterek 
felújítására, játékok, eszközök beszerzésére kerülne sor. Tehát vannak tervek.   
 
Czakó László: A piac, szemét? 
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Dorner Gábor: Igen. Ezt igazából nem tudja, hogy honnan van, hogy idehozzák a szemetet, 
de hol rakják le? A piacon rakják le? 
 
Czakó László: Elhozza kocsival, itt árul, kipakol és itt hagyja a szemetet. Van ilyen, tudja. 
Nem akar neveket mondani.  
 
Dorner Gábor: Felhívja igazgató úr figyelmét, hogy erre figyeljenek oda és járjanak el ezzel 
kapcsolatban.  
 
Balla Mihály: Két dolgot szeretne megjegyezni. Az egyik, hogy Czakó László említette itt 
Kecskemétet, hogy Kecskeméten közös sírba rakják a csontokat. Igen, ők is foglalkoznak 
ezzel a gondolattal, de azt tudni kell, hogy például exhumálást az végezhet, akinek engedélye 
van. Ott az önkormányzat vagy üzemeltet egy temetkezési céget, vagy a temetkezési cég 
üzemelteti magát a temetőt, át tudja helyezni a sírból egy közös sírba a csontokat. Nem tudja 
teljesen a piaci árakat, de amikor megérdeklődte, akkor a temetkezési cég azt mondta, hogy 
egy személynek az exhumálása egy sírhelyből százakárhányezer forint. Nem olyan egyszerű 
azt megoldani, hogy csináljanak egy közös sírt, meg, akkor exhumáljanak ki – elnézést kér – 
50 csontot, mert akkor az ötvenszer százakárhányezer forintba kerül az üzemeltetőnek. 
Nyilván rajta vannak a dolgon és szeretnék megoldani, de mivel a Kft. nem temetkezési 
szolgáltató vállalkozás, ezért sokkal nehezebb helyzetbe vannak, mint az olyan temetők, 
melyeket olyan cég üzemeltet, aki magát a temetést is végzi, mert az ő „szakembereiknek” 
van jogosultságuk kivenni a csontokat. A Kft. nem veheti ki a csontokat, mert akkor 
sírgyalázó lesz és büntető feljelentést tehetnek a rendőrségen ellene. De tudnak róla, hogy van 
ilyen lehetőség, keresik a megoldást, mert a temető telik-telik. Sajnos, ilyen az élet. Előbb-
utóbb az olyan helyekre is szükség lesz, amelyek már nincsenek megváltva. Foglalkoznak 
ezzel a gondolattal, egyébként úgy számoltak, amikor igazgató lett, hogyha nem változott 
volna a tendencia és nem terjed el ennyire a hamvasztásos temetkezés, akkor a nagykátai 
temetőben kb. 40 évre lett volna hely – ha szabad ilyet mondani. De most átalakultak ezek a 
szokások, úgyhogy most tovább elég lesz a sírhely. Ez az egyik, amire válaszolni szeretett 
volna. A másik, tudnak róla, hogy a piacra hoznak be szemetet. Nagyon nehéz, nem tudja 
milyen jogi lehetőségük lenne. Az egyik probléma az az, hogy arra egy külön ember kell, 
hogy a kamera felvételét végignézi minden piac után, hogy ki rak ki szemetet, hogy legyen rá 
bizonyíték. Erre sajnos nincsen kapacitásuk. Ez az egyik problémájuk. A másik problémájuk, 
az az, hogy legyenek őszinték, ha odaáll a rendőrség elé, hogy szeretne feljelentést tenni, mert 
valaki kirakott 50 dobozt az árusító helyére, úgy gondolja, hogy a rendőrségnek sokkal 
nagyobb problémája van a városban, vagy akár tágabb értelemben a járásban, mint hogy az „ő 
szemetével” foglalkozzanak. Nem tudja még, hogy mi lesz a megoldás. Tud róla, egyelőre 
elszállíttatják a szemetet, sajnos a saját költségükön. Nem tudja, hogy ez, hogy lesz megoldva.     
 
Czakó László: A temetőre szeretne még visszatérni. Rokonai vannak Farmoson eltemetve, 
esetleg Farmost kellene megkérdezni, mert látta, hogy ott a régi sírkövek egy helyen vannak. 
Most rendezték a temetőt és egy helyen vannak. Ahonnan azok kikerültek, valószínű, hogy ott 
voltak csontok, nem tudja, hogy ezt, hogy oldották meg, de ott van, vagy 15 sír és valahogy 
felszámolták őket. Régebbi sírkövek, mert látszik. Valahogy segítséget kell kérni, hogy ők 
ezt, hogy oldották meg. 
 
Balla Mihály: Ez mondjuk egy jó ötlet. Beszél velük. 
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Komáromi Gyula: Az Árpád utcában a közhasznúak minden tavasszal összegyűjtik a járda 
és a padka között a homokot, piszkot, ami lerakódik, ezzel semmi gond nincs. Most is meg 
lehet nézni, hogy évek óta, amit összegyűjtögettek ott van, jön egy eső szétmossa. Ha már 
összegyűjtik, miért nem lehet elszállítani, mert az ott marad, 10 éve nem vitték el. Szétmossa 
az eső tavaszra. Most még mindig ott van 4-5 kupac, amit az eső nem mosott el. Nem kellene 
elszállítani, ha már összeszedik? 
 
Tóth Teréz: Szintén az Árpád utcából. Megmutathatja Polgármester úrnak a telefonján az 
általa aláírt levelet, hogy Nagykáta Árpád utcába fekvőrendőrt helyeznek el? Megengedi? 
 
Dorner Gábor: Természetesen. Meg is kapták az értesítést? Jövő évi költségvetésből. 
 
Tóth Teréz: 2020-ban. 
 
(Tóth Teréz megmutatja a polgármesternek a levelet.) 
 
Dorner Gábor: A kivetítőn látható a nyomvonal változatokat bemutató térkép. Az „A” 
változat az, amit preferálnak. Ez valahol a régi szennyvíz-tisztítótelepnél jön ki Nagykátán, 
oda csatlakozna be a 31-es úthoz. Ez az a nyomvonal, ami a legtöbb részen, a külterületi részt 
is igénybe veszi a 31-es útnál, illetve elkerüli a településeket. A „B” változat, illetve ami 
délről van, a „C” változat, az gyakorlatilag a természetvédők miatt meghiúsul, mert Natura 
2000-es területeket érint, úgyhogy csak az „A” változat, ami valószínűleg megvalósításra 
kerül majd.  
 
Komáromi Gyula: De, hogy valami jó hírt is mondjanak, a kiskosaras szemétgyűjtés nagyon 
jól működik. Becsületesen látják el az emberek a kis biciklijükkel a szemétgyűjtést. Sokkal 
tisztább a város. Az állomáshoz közel laknak, ahol rengeteg szemét volt és azóta lényegesen 
kevesebb van.  
 
Kiss Sándorné: Érdeklődni szeretne, hogy a közeljövőben a Kiss Ernő utcával terveznek-e 
valamit, felújítást? A belőle nyíló „fa utcák” valamikor aszfaltosak lesznek-e? 
 
Agócs Pál: Igen, a felmérések megtörténtek, a város összes gyűjtő útjáról, összes földútjáról 
megvannak az adataik. Elsősorban a gyűjtőutak azok, amik a legnagyobb forgalmat 
bonyolítják. Ezek az első körben, remélhetőleg felújításra fognak kerülni. A vasúton túl, a 
Kázmér utca, a Mária utca és a Kiss Ernő utca élvez prioritást. Ezek lesznek remélhetőleg az 
elsők, melyek a vasúton túli részen meg fognak valósulni. Mindenféleképpen a gyűjtőutakat 
szeretnék most első körben felújítani. Adósságuk van a „fa utcákkal” kapcsolatban, szintén a 
földutak besorolásánál Gyüre Pál képviselő úr körzetében a „fa utcákból” is lesz olyan, amit 
meg fognak valósítani az első körben. Igyekeznek minden utat előbb-utóbb aszfaltossá tenni, 
de egyszerre valószínű, hogy nem tudják megvalósítani, próbálják ütemezni, úgy, hogy 
minden területen legyen egy olyan megvalósult fejlesztés, ami egy kicsit könnyebbé teszi 
majd a közlekedést. 
 
Kiss Sándorné: Köszöni a választ. 
 
Tóth Teréz: Az Árpád utcával és a Sütő utcával kapcsolatban szeretne kérdezni. Az Árpád 
utca és a Sütő utca egyik fele le lett aszfaltozva, 5 évvel ezelőtt. A gimnázium felőli részen 
nem történt újra aszfaltozás.  Természetes, hogy magasabb részről, amikor egy nagyobb 
esőzés van a víz lefolyik a gimnázium felőli részről. Polgármester úr már meglátogatta őket 1-
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1 esőzés alkalmával. Szeretné megkérdezni, hogy mi a tervük ezzel, ez most így marad? Vagy 
mire számíthatnak? Megértették annak idején, hogy a csatornázás miatt nem lett egészen, 
végig a gimnáziumig leaszfaltozva, de a csatornázás már 6-7 évvel ezelőtt megtörtént és az 
utca aszfaltozásában semmi nem történt azóta. Gondolja, hogy a pályázati pénzt az egész 
utcára kapták, úgy a Sütő utcára, úgy az Árpád utcára, de csak a fele lett elkészítve, másik fele 
meg ott lett hagyva. 
 
Dorner Gábor: Nyilván a burkolat felújításra gondol. Mint máshol is, a gyűjtő utaknál is - 
egyébként ez egy központi rész -, teljesen jogos, hogy rendbe kellene tenni. Meg fogják 
vizsgálni, amikor odaérnek. Az Árpád utcában ott vízelvezetési probléma is van. A Gyóni 
Géza – Árpád utca sarkánál gyakorlatilag ott folyamatosan áll a víz. Többször mosatták már a 
TRV Zrt. szakemberei. Azt mondták a szakemberek, hogy el kellene, hogy vigye a vizet a 
csatorna, ami egészen a Tűzoltóság mögötti árokba megy, egy nagyon hosszú zárt részen. Az 
egészet fel kellene tárni és ki kellene takarítani, ez probléma, tudják. Sajnos, ott tartanak, amit 
alpolgármester úr is mondott, hogy önerőből ezeket nem tudja az önkormányzat megoldani, 
ha pályázati forrás lesz, azokból tudják ezeket megvalósítani. Bíznak benne, hogy ez a 3 
milliárd forint, amiről beszéltek ez nagyon sok mindenre megoldás lesz majd. Várja a további 
kérdéseket, észrevételeket, amennyiben más kérdés, észrevétel nincs, mindenkinek 
megköszöni a részvételt és a közmeghallgatást bezárja. 
 
 
 
 

- kmf-  
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